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Milí čtenáři!

Rok utekl jako voda a  je tu opět čas Vánoc. Čas, kdy se 
řada z nás připravuje na rok následující a hodnotí uplynu-
lé období. A co pozitivního se v uplynutých týdnech třeba 
podařilo?

Mám velkou radost, že se nám v rámci podzimní výsadby 
podařilo vysadit řadu stromů a keřů na celkem 4 lokali-
tách, a to ve spolupráci s organizací Sázíme stromy a Na-
dací Partnerství. Do výsadby se rovněž zapojila i řada ob-
čanů a věřím, že za několik let budou tyto nově vysázené 
stromy nejen novými dominantami v krajině, ale budou 
i pomáhat zlepšovat životní prostředí v obci.

Těší mě také, že se postupně posouváme i v přípravě dal-
ších opatření k  zadržování vody v  krajině. Směřujeme 
k  realizaci nového mokřadu v  lokalitě U  Třech doubků 
a připravujeme i žádost o dotaci na významný 5letý pro-
jekt obnovy zeleně Pod Borkama. O  těchto projektech 
budeme podrobněji informovat v  následujících číslech 
Kobylnických listů. Řada dalších opatření také vyplyne 
ze Studie Živá krajina, která řeší celé nezastavěné území 
obce a která by měla být na začátku příštího roku prezen-
tována veřejnosti.

Rád bych vám popřál jménem celého vedení obce pří-
jemné prožití vánočních svátků a  mnoho štěstí, pohody 
a úspěchů do nového roku 2025.

Michael Ulbrich, starosta obce
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Zastupitelstvo obce se sešlo na svém 
zářijovém veřejném zasedání a  pro-
jednávalo zejména následující zále-
žitosti:

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA 
OBCE KOBYLNICE, KTEROU 
SE STANOVUJÍ PODMÍNKY 
PRO SPALOVÁNÍ SUCHÝCH 
ROSTLINNÝCH MATERIÁLŮ
Zastupitelstvu obce byl předložen 
návrh vyhlášky, která by omezila 
možnost pálení suchých rostlinných 
materiálů. V současné době je pálení 
možné jednou týdně, navrženo bylo 
jednou měsíčně. Zastupitelstvo obce 
předložený návrh neschválilo.

OBECNĚ ZÁVAZNÁ VYHLÁŠKA 
OBCE KOBYLNICE, KTEROU SE 
STANOVUJÍ PRAVIDLA PRO 
POHYB PSŮ NA VEŘEJNÝCH 
PROSTRANSTVÍ
V poslední době se v obci pravidelně 
setkáváme s  problémem volně pobí-
hajících psů. Obec ze zákona nemůže 
odchyt těchto psů provádět. Po disku-
zi s Policií České republiky a osobou 
provádějící odchyt toulavých psů je 
z  jejich strany pro efektivní řešení 
problematiky volně pobíhajících psů 
vhodné mít vydanou obecně závaz-
nou vyhlášku, kterou budou pravidla 
pro pohyb psů upraveny.

S  účinností od 1.  1.  2025 zastupitel-
stvo obce schválilo, že v  celém za-
stavěném území obce a dále do 3 m 
od hrany zpevněného povrhu cyk-
lostezky, do 8 m od hrany zpevně-
ného povrchu silnice a na dětských 
a sportovních hřištích je pohyb psů 
možný pouze na vodítku.

Informace ze 
zastupitelstva 
obce

KOUPĚ POZEMKŮ OD LESŮ 
ČESKÉ REPUBLIKY
Obec v  uplynulých měsících jednala 
o  koupi pozemků  Pod Borkama od 
Lesů České republiky. Po dořešení 
všech potřebných záležitostí zastupi-
telstvo obce schválilo kupní smlouvu 
na koupi pozemků o celkové výměře 
10.494 m2 za cenu 272.000 Kč.

PRODEJ POZEMKU EG.D
Zastupitelstvo obce schválilo prodej 
pozemku o rozměru 5×6,8 m u garáží 
v Hloušku pro EG.D pro stavbu nové 
trafostanice za cenu 2.000 Kč/m2.

Michael Ulbrich, starosta obce

Michael Ulbrich, starosta obce

Informace 
z rady obce
Od poslední uzávěrky Kobylnických 
listů se rada obce sešla celkem na 
8 schůzích a řešila zejména následu-
jící záležitosti (všechna přijatá usne-
sení jsou pak ke stažení na interneto-
vých stránkách obce):

VEŘEJNÁ ZAKÁZKA NA 
REALIZACI ÚSEKOVÉHO 
MĚŘENÍ NA ULICI 
PONĚTOVICKÉ
Na základě zpracované projektové 
dokumentace rada obce projednávala 
výběr dodavatele zakázky na realiza-
ci úsekového měření pro ulici Poně-
tovickou. Na této ulici bylo možné 
v letošním roce úsekové měření rea-
lizovat, protože z technického hledis-
ka je nutné mít na daném úseku ho-
tové nové sloupy veřejného osvětlení. 
Rada obce schválila jako dodavatele 
DOSIP Service s.r.o.

PROJEKTOVÁ DOKUMENTACE 
NA OBNOVU POKLONY
V  návaznosti na potřebu provést 
úpravy Poklony rada obce schválila 

cenovou nabídku na zpracování pro-
jektové dokumentace a zajištění sou-
visejících povolení.

DODATEK KE SMLOUVĚ 
O ZEMĚDĚLSKÉM PACHTU 
S BONAGRO, A.S.
Rada obce schválila znění dodatku 
k  pachtovní smlouvě s  Bonagrem, 
v  rámci kterého byla zejména upra-
vena výpovědní lhůta (6 měsíců 
a 3 roky) a navýšeno pachtovné.

SMLOUVA O POSKYTNUTÍ 
NADAČNÍHO PŘÍSPĚVKU OD 
NADACE PARTNERSTVÍ
Obec žádala Nadaci Partnerství o pří-
spěvek na podzimní výsadbu zeleně, 
a to v lokalitě Pod Bezděkovem a v lo-
kalitě u cyklostezky u nového rybní-
ka. Ze strany Nadace Partnerství byl 
schválen nadační příspěvek ve výši 
21.290 Kč.

Tentokrát se budu věnovat odpadu 
patřící do kategorie dřevo. Na sběrný 
dvůr můžete vozit desky a starý ná-
bytek ze dřeva i  lamina. Odevzdané 
dřevo nesmí být příliš ztrouchnivělé, 
zašpiněné, nesmí obsahovat kovy, 
jejichž tloušťka je větší jak 10 mm 
a  také čalounění, sklo, plasty a  ne-
bezpečný odpad. Z důvodu skladnos-
ti je vhodné, pokud to jde, nábytek 
doma rozmontovat na desky. Dřevo 
je ze sběrného dvora odváženo do 
společnosti SILVA, která jej dále třídí 
k  dalšímu zpracování. Odběratelem 
je firma Kronospan.

Třídění 
odpadů

Alena Ulbrichová
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Cena 
vodného 
a stočného 
pro rok 
2025
Blíží se konec kalendářního roku, 
a tak se sluší ohlédnout se za tím, 
co nám rok 2024 přinesl a součas-
ně pohlédnout na to, co lze od roku 
2025 očekávat.

Nejprve bych se zastavila u  věcí, 
které se vás, ať dlouhodobě či 
krátkodobě, nejvíce dotýkají. To 
je především „tvrdá“ voda, její vět-
ší chlorování a  pochopitelně výše 
vodného a stočného na příští rok.

Ve věci zmírnění tvrdosti vody z jí-
macích zdrojů na Říčkách jsme po 
dvou letech měření, následném 
vyhodnocování kvality a  kvantity 
vody ze zdroje Říčky (zdroj vody 
u  Kaprálova mlýna, zakoupený 
Svazkem v  roce 2020), jednání 
s  odborem životního prostředí na 
MěÚ Šlapanice, na krajském úřa-
dě a  především s  CHKO a  po ná-
sledném pečlivém výběru vhodné 
technologie postoupili o notný kus 
dál. V  měsících březnu a  dubnu 
bude na tomto zdroji nainstalová-
na zkušební tlaková (keramická) 
membránová mikrofiltrace. Jejím 
výstupem bude, jednoduše řeče-
no, stanoveno množství koagulan-
tu, který je potřeba dávkovat pro 
získání kvalitní pitné vody s menší 
tvrdostí. Současně začínají prá-
ce na projektu propojení tohoto 
zdroje se současnou vodovodní 
sítí. V  příštím roce tedy chceme 
minimálně získat povolení záměru 
a vybrat zhotovitele daného díla.

Na Svazku jsme zaregistrovali ze 
strany občanů několik stížnos-
tí na pitnou vodu, která byla více 
chlorována. Větší chlorování vody 
probíhá vždy v  letních horkých 

Ing. Markéta Staňková,  
tajemnice Svazku pro vodovody 

a kanalizace Šlapanicko

měsících, a  to proto, aby byla zajiš-
těna nezávadnost pitné vody, kterou 
je v horkých letních dne těžší udržet. 
Nicméně množství chloru je vždy 
pečlivě hlídáno a  nedochází k  pře-
kročení povolené hodnoty. Toto větší 
dávkování chloru bylo u našich zdro-
jů prováděno i v měsíci září a začát-
kem října, a  to z  důvodu znečištění 
podzemních vod důsledkem povodní.

Výše vodného a stočného se pro rok 
2025 nemění, cena je již od roku 
2023 stejná a včetně DPH činí:

 

 Vodné (Kč/m3) 69,00

 Stočné (Kč/m3) 73,00

 Celkem (Kč/m3) 142,00

Možnost držet tři roky po sobě stej-
nou cenovou úroveň je především 
proto, že v roce 2022 proběhlo prud-
ké zdražení energií a  nikdo netušil, 
jak toto zdražení bude postupovat. 
Důsledkem toho proběhl i  vyšší ce-
nový skok ve vodárenství. Díky uklid-
nění cen energií došlo ke „zmrazení“ 
ceny vodného a  stočného v  letech 
2024 a  2025. Neznamená to však, 
že cena v  následujících letech ne-
poroste. Pokud chceme zajistit výši 
nájemného tak, aby pokrylo povinné 
hodnoty na opravy a obnovu stávají-
cí vodohospodářské infrastruktury, 
bude třeba cenu vodného a stočného 
navyšovat minimálně o  inflaci. Sva-
zek nemá v  úmyslu navyšovat vod-
né a stočné bezdůvodně, ale činí tak 
s rozmyslem a ohledem na konečné-
ho spotřebitele.

Během podzimních měsíců požádalo 
o  členství v  našem Svazku 14 obcí, 
ležících na jih od námi spravovaného 
území. Jedná se o Holasice, Moutni-
ce, Nesvačilku, Opatovice, Otmarov, 
Popovice, Rajhrad, Rajhradice, Re-
bešovice, Sokolnice, Telnice, Těšany, 
Újezd u  Brna a  Žatčany. Hlavním 
důvodem je pomoc při projektu zajiš-
ťující odkanalizování této lokality na 
ČOV OV Modřice pomocí přečerpáva-

cích stanic, tak jak je to vyřešeno na 
našem Svazku. Od 1. 1. 2025 se zvýší 
počet členských obcí našeho Svazku 
ze 16 na 30.

Co dodat závěrem? Snad jen přání do 
nového roku. Kéž je fungování rozší-
řeného Svazku pokud možno bezpro-
blémové a  náš život ať je naplněný 
láskou, tolerancí, trpělivostí a pocho-
pitelně zdravím.

V  počátku uplynulého čtvrtletí jsme 
se z  důvodu teplého počasí ještě vě-
novali sekání travnatých ploch. Ná-
sledoval úklid listí v  parcích a  uli-
cích, stříhání tůjí na hřbitově, nebo 
například zabetonování nové lavičky 
za hřbitovem a vyvrácených doprav-
ních značek po vichřici. Zalévali jsme 
nově vysázené stromy u cyklostezky 
a v lokalitě pod letištěm. Ve spoluprá-
ci s partou HIC z MAS Slavkovské bo-
jiště, jsme natírali nohy lavic a stolů 
v parku u sokolovny a přemontováva-
li desky. Dále jsme se například vě-
novali prořezávce přerostlých a  pře-
stárlých keřů na konci ulice Táborské 
a u splavu u obory, a také převážení 
stolů a židlí do sokolovny na pořádání 
kulturní akce.

Alena Ulbrichová

Práce na 
veřejné 
zeleni
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Za uplynulé čtvrtletí oslavili 
narozeniny tito jubilanti:

ČERVENEC
80 let Josef Hotový

82 let Františka Kyselková

84 let Josef Smítal

SRPEN
84 let Josef Vičar

86 let František Juřina

87 let Jan Rudolecký

88 let Marie Valachová

ZÁŘÍ
80 let František Král

81 let Josef Chmela

83 let Zdeňka Kašníková

84 let Jaromír Klaška

85 let František Hanák

85 let František Chudáček

85 let Ludmila Koudelková

87 let František Vymazal

Naši
jubilanti

Od 1. července 2024 je nově zvolená 
6členná školská rada, a to v následu-
jícím složení:

ZA ZÁSTUPCE ŠKOLY:
 Magdaléna Klašková

 Mgr. Zuzana Křížová

ZA ZŘIZOVATELE:
 Bc. Michael Ulbrich

 Ing. Martina Zlatníková

ZA ZÁKONNÉ ZÁSTUPCE:
 Eva Votápková

 Mgr. et Mgr. Marie Buchtová

Hlavním účelem školské rady je mož-
nost aktérů školy podílet se prostřed-
nictvím svých zástupců na správě 
a rozvoji dané školy. Rozhodování ob-
vykle probíhá v rámci zasedání, která 
jsou nejméně dvakrát ročně. My se 
scházíme častěji  – aktuálně dle po-
třeby. První zasedání svolala paní ře-
ditelka, všechna následující svolává 
předsedkyně rady, kterou byla členy 
zvolená Eva Votápková.

Kompetence školské rady (ŠR) jsou 
v plném výčtu uvedeny ve školském 
zákoně v § 168.

Mezi zásadní kompetence platí, že 
školská rada:

1. spoluvytváří strategii školy (po-
dílí se na koncepčních záměrech 
školy a základních normách ško-
ly – školním řádu a školním vzdě-
lávacím programu),

2. dohlíží na její naplňování (sledu-
je hospodaření školy a  výroční 
zprávu, má oprávnění ověřovat, 
zda jsou činnosti ve škole v sou-
ladu se školním vzdělávací pro-
gramem, projednává zprávy ČŠI 
apod.),

Školská 
rada

3. samostatně jedná v případě, kdy 
dojde k  závěru, že pracovníci 
školy nebo ředitel jednají v  roz-
poru se svými povinnostmi nebo 
se jim dostatečně nevěnují (podá-
vá podněty řediteli a dalším orgá-
nům, iniciuje vyhlášení konkur-
zu na ředitele).

Ve své činnosti se ŠR věnuje široké-
mu spektru oblastí (vzdělávací pro-
cesy, hospodaření školy, strategický 
rozvoj a další). Schvaluje některé zá-
sadní dokumenty školy (např. školní 
řád, výroční zpráva), některé doku-
menty projednává (např. vyjadřuje 
se k  návrhům školních vzdělávacích 
programů a  k  jejich následnému 
uskutečňování a na některých se po-
dílí jako např. na koncepčních zámě-
rech rozvoje školy).

Pro snazší komunikaci mezi školskou 
radou a veřejností, zejména rodiči od 
dětí navštěvující MŠ a ZŠ Kobylnice, 
jsme zřídili e-mailovou schránku: 
skolskaradakobylnice@gmail.com 
a  v  případě, že byste rádi položili 
dotaz či námět na projednání v ano-
nymitě, vhoďte napsaný dopis do 
schránky na budově OÚ.

Eva Votápková 
předsedkyně školské rady
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Jak je to s aktuálně probíhajícími 
stavbami na ulicích v  Kobylni-
cích? V souvislosti s probíhající-

mi stavbami se objevuje řada dotazů, 
připomínek či nejasností. Rád bych 
Vám na některé z nich na následují-
cích řádcích odpověděl.

OBEC NENÍ INVESTOREM 
PROBÍHAJÍCÍCH STAVEB!
Přesun elektrického vedení do země 
řeší EG.D a  optické sítě společnosti 
CETIN a VIVO CONNECTION. Obec 
žádnou z  těchto fi rem neobjednala, 
nemá s  nimi v  této souvislosti uza-
vřenou žádnou smlouvu a stavby re-
alizují na vlastní náklady a na vlastní 
odpovědnost. Co obec pouze zajišťu-
je, je obnova veřejného osvětlení.

OBEC JAKO VLASTNÍK PO-
ZEMKŮ, NA KTERÝCH STAVBA 
PROBÍHÁ, PRÝ MŮŽE VŠECH-
NO A  NEDĚLÁ NIC… Nemůže. 
Obec ví velmi dobře, jaké jsou v této 
souvislosti její možnosti a  co komu 
můžeme či nemůžeme nařizovat. 
Obec nemůže v  tomto rozdávat po-
kuty, vyhazovat zde působící fi rmy, 
nemůže nařizovat kdy a kde má kte-
rá fi rma provádět jaké práce apod. 
Máme však možnost se snažit z naší 

Stavební práce v obci – 
otázky a odpovědi!

pozice záležitosti koordinovat, poža-
dovat zapsání našich požadavků vzta-
hujících se k veřejným prostranstvím 
do stavebního deníku a  tlačit na 
urychlené dokončování prací. Nicmé-
ně naše požadavky nejsou bohužel 
vždy respektovány.

OBEC SE PRÝ O  STAVBU 
A  SOUVISEJÍCÍ PROBLÉMY, 
KTERÉ OBČANY TRÁPÍ, NE-
ZAJÍMÁ… Naopak. Vedení obce je 
probíhajícími stavbami zcela paraly-
zované. Namísto řešení důležitých 
projektů obce, jako je např. příprava 
územního plánu, projekty naváza-
né na rozšiřování kapacity základní 
a mateřské školy či příprava projektů 
s  možností získání milionových do-
tací, věnuje aktuálně vedení obce ne-
skutečné množství času řešením pro-
blémů, které na stavbách vznikají.

OBEC BY PRÝ MĚLA SE STA-
VEBNÍKY VÍCE KOMUNIKO-
VAT… Více už to opravdu nejde! 
Obec již od začátku požadovala pra-
videlnou účast na kontrolních dnech, 
i když to podle investorů není vůbec 
běžné. Každý týden tedy probíhá 
kontrolní den stavby, na který jsou 
pozvány všechny do staveb zapojené 

subjekty. Další komunikace probíhá 
v  průběhu celého týdne prakticky 
každodenně, a  to osobně přímo na 
staveništi nebo telefonicky. Že odsou-
hlasené požadavky obce neplatí je bo-
hužel smutná realita…

CO OBEC VE VZTAHU KE 
STAVBÁM ZEJMÉNA DĚLÁ 
A JAKÁ JE DOSAVADNÍ SPO-
LUPRÁCE? Řešíme předně věci, 
které by si primárně měly řešit samy 
stavební fi rmy. Opravdu musí obec 
vysvětlovat fi rmám jak mají dodržo-
vat naprosto běžné stavební standar-
dy, jako např. že když překopnou ka-
nál či jakékoliv jiné vedení, že to mají 
opravit? Že mají hutnit výkopy před 
zasypáním, aby se nepropadaly? Že 
když dávají chodníky zpátky do pů-
vodního stavu, že to nemá vypadat 
jak práce od školkáčků? Snažíme se 
všemožně tlačit na jednotlivé fi rmy 
a průběh prací. S obcí dohodnuté ter-
míny ale nakonec v řadě případů stej-
ně nejsou dodrženy a žádné zákonné 
možnosti, jak k jejich dodržování in-
vestory dotlačit, bohužel nemáme… 
Nezbývá nám tedy nic jiného, než 
uplatňovat reklamaci provedených 
“oprav” v rámci záruční doby.
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Stavební 
práce v obci – 
setkání 
diletantů?
Když v  posledních týdnech a  měsí-
cích přijde řeč na stavební práce, kte-
ré v  kobylnických ulicích aktuálně 
probíhají, začne se mě okamžitě v ži-
lách vařit krev. A uvědomuji si, že se 
to okamžitě stalo jen co jsem si sed-
nul ke psaní tohoto článku…

CETIN
CETIN měl od začátku jasnou pod-
mínku, kterou jsme dali jako účast-
ník řízení u stavebního úřadu, a to že 
stavba musí být maximálně koordi-
nována se stavbou EG.D. Na to CETIN 
přistoupil a  tato podmínka je uvede-
na i v rámci vydaného povolení. Pak 
CETIN přišel s tím, že to vlastně není 
technologicky úplně možné, takže 
je potřeba řešit stavby samostatně. 
Stavba již nicméně byla stavebním 
úřadem povolena a  obec již v  tomto 
nemá možnost svůj souhlas odvolat. 
A přes všechno naše jednání se stalo 
i  přesně to, čemu jsme se chtěli sa-

mozřejmě vyhnout – skončila stavba 
EG.D na ulicích Táborské a Ponětovic-
ké a  chodníky byly zadlážděny, aby 
hned následně CETIN přišel s tím, že 
tam zahájí stavbu a ulici během pár 
dnů opět rozkopal… A to stejné bude 
i opačně – na většině míst, kde CETIN 
letos kopal, bude v příštím roce kopat 
i EG.D.

Také bylo dohodnuto, že zahájení stav-
by na ulicích dají obci vědět alespoň 
týden dopředu, abychom tuto infor-
maci mohli předem sdělit občanům. 
To se bohužel nedělo, takže i obec se o 
tom, kde se zrovna bude kopat, dozví-
dala až když se daná ulice rozkopala. 

S  KÝM ŘEŠIT STÍŽNOSTI? 
Stížnosti prosím řešte primárně se 
zástupci jednotlivých fi rem, které 
mají přímou odpovědnost za průběh 
staveb (občas máme při komunikaci 
s některými fi rmami pocit, že se tvá-
ří, jako bychom za obec byli jediní, 
kteří si pořád na něco stěžují). Pří-
padné stížnosti samozřejmě můžete 
předávat i  na obec, kde je budeme 
dále předávat zodpovědným osobám.

EG.D/SŠEE (elektrická síť)
     – Karel Luskač 728 348 294

CETIN (optická síť)
     – Roman Šubert 777 959 807

VIVO CONNECTION (optická síť)
    – Michal Uher 777 609 238

Co dle aktuálního projektu CETI-
Nu zbývá ještě realizovat, jsou ulice 
Krátká, Uzavřená a Polní. Tady lze 
očekávat jejich dokončení na začátku 
roku 2025.

Co nicméně musím na druhou stra-
nu objektivně poznamenat, že CETIN 
dokáže své kroky mnohem lépe na-
přímo komunikovat s občany a řešit 
s  nimi jejich případné připomínky. 
A  to zaznívá i  od řady občanů, že 
s  CETINem žádný závažnější pro-
blém neměli.

zbývá dokončit – CETIN
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Jak je to s aktuálně probíhajícími 
stavbami na ulicích v  Kobylni-
cích? V souvislosti s probíhající-

mi stavbami se objevuje řada dotazů, 
připomínek či nejasností. Rád bych 
Vám na některé z nich na následují-
cích řádcích odpověděl.
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PROBÍHAJÍCÍCH STAVEB!
Přesun elektrického vedení do země 
řeší EG.D a  optické sítě společnosti 
CETIN a VIVO CONNECTION. Obec 
žádnou z  těchto fi rem neobjednala, 
nemá s  nimi v  této souvislosti uza-
vřenou žádnou smlouvu a stavby re-
alizují na vlastní náklady a na vlastní 
odpovědnost. Co obec pouze zajišťu-
je, je obnova veřejného osvětlení.

OBEC JAKO VLASTNÍK PO-
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PROBÍHÁ, PRÝ MŮŽE VŠECH-
NO A  NEDĚLÁ NIC… Nemůže. 
Obec ví velmi dobře, jaké jsou v této 
souvislosti její možnosti a  co komu 
můžeme či nemůžeme nařizovat. 
Obec nemůže v  tomto rozdávat po-
kuty, vyhazovat zde působící fi rmy, 
nemůže nařizovat kdy a kde má kte-
rá fi rma provádět jaké práce apod. 
Máme však možnost se snažit z naší 

Stavební práce v obci – 
otázky a odpovědi!

pozice záležitosti koordinovat, poža-
dovat zapsání našich požadavků vzta-
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do stavebního deníku a  tlačit na 
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ně naše požadavky nejsou bohužel 
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a mateřské školy či příprava projektů 
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běžné. Každý týden tedy probíhá 
kontrolní den stavby, na který jsou 
pozvány všechny do staveb zapojené 

subjekty. Další komunikace probíhá 
v  průběhu celého týdne prakticky 
každodenně, a  to osobně přímo na 
staveništi nebo telefonicky. Že odsou-
hlasené požadavky obce neplatí je bo-
hužel smutná realita…

CO OBEC VE VZTAHU KE 
STAVBÁM ZEJMÉNA DĚLÁ 
A JAKÁ JE DOSAVADNÍ SPO-
LUPRÁCE? Řešíme předně věci, 
které by si primárně měly řešit samy 
stavební fi rmy. Opravdu musí obec 
vysvětlovat fi rmám jak mají dodržo-
vat naprosto běžné stavební standar-
dy, jako např. že když překopnou ka-
nál či jakékoliv jiné vedení, že to mají 
opravit? Že mají hutnit výkopy před 
zasypáním, aby se nepropadaly? Že 
když dávají chodníky zpátky do pů-
vodního stavu, že to nemá vypadat 
jak práce od školkáčků? Snažíme se 
všemožně tlačit na jednotlivé fi rmy 
a průběh prací. S obcí dohodnuté ter-
míny ale nakonec v řadě případů stej-
ně nejsou dodrženy a žádné zákonné 
možnosti, jak k jejich dodržování in-
vestory dotlačit, bohužel nemáme… 
Nezbývá nám tedy nic jiného, než 
uplatňovat reklamaci provedených 
“oprav” v rámci záruční doby.
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Michael Ulbrich, starosta obce

váme věc právníkům a  zajišťujeme 
si vlastní stavební dozor, který bude 
hájit zájmy obce. Bohužel nás prů-
běh stavby stojí již velmi mnoho času 
a finančních prostředků, ale jinak to 
nejde…

PROČ SE K TĚMTO ZÁMĚRŮM 
VLASTĚ PŘISTOUPILO?
Často také slýchám, jestli jsme v obci 
vůbec potřebovali toto nové kabelo-
vé vedení… Stávající sloupy veřejné-
ho osvětlení jsou ve velmi špatném 
stavu. Pokud by neproběhla v blízké 
době jejich oprava, je klidně možné, 
že by nějakou silnější vichřici nemu-
sely vydržet. Stejně tak i  samotné 
nadzemní vedení již není nejmladší. 
A  vzhledem k  tomu, že samo EG.D 
přišlo s tím, že v obci celou distribuč-
ní soustavu obnoví, byli bychom snad 
jedinou obcí v České republice, která 
by řekla, že o toto nemá zájem. Stej-
ně tak je to i u výstavby optické sítě. 
Doba jde kupředu a  s  tím je nutné 
obnovovat technologii a  nahrazovat 
novou. I  ze strany mnohých občanů 
dotazy na zavedení optiky často za-
znívaly a poptávka v obci po tomto je. 
Je velmi dobře, že budeme mít kom-
pletně obnovenou elektrickou sousta-
vu v obci a postupně zaváděnou optic-
kou síť, protože všechno toto zvyšuje 
vybavenost obce a zlepšuje její infra-
strukturu.

P.S.
Závěrem bych chtěl ještě obecně po-
znamenat jednu věc. Velmi často se 
na obec dostávají informace o  tom, 
že stavební firmy na dotazy občanů, 
proč dělají zrovna to či ono, odpovída-
jí tak, že protože jim to řekl starosta. 
V  drtivé většině případů to není vů-
bec pravda a jedná se jen o sprostou 
snahu přehodit vlastní odpovědnost 
za způsob probíhajících prací na ně-
koho jiného. Nevěřte proto prosím 
všemu, co stavebníci řeknou, a neboj-
te se tyto informace u obce ověřovat.

Zaměstnanci obce zajišťují bezpeč-
ný přechod dětí v  ranních hodinách 
přes přechod pro chodce u obecního 
úřadu. Mají k tomu vydané pověření 
Městského úřadu Šlapanice, odboru 
dopravy. Proškoleni jsou Policií ČR 
a  povolení je vydáno pouze na uve-
dený přechod pro chodce a je v něm 
uvedeno i  časové omezení do 8:00 
hodin a  i  to, že smí převádět pouze 
školní děti. Nemůžou tedy převádět 
dospělé osoby a  nesmí tuto službu 
provádět v jiný čas a na jiném místě.

Služba na přechodu  
pro chodce

Podzimní výsadba stromů
Obec získala od Nadace Partnerství 
grant na podzimní výsadbu stromů. 
Ta proběhla ve dvou lokalitách. Stro-
my byly vysázené kolem nových cvi-
čebních strojů u cyklostezky. Do této 
výsadby se zapojily děti z naší základ-
ní školy, kdy si každá třída vysázela 
svůj strom. Dále proběhla výsadba 
stromů kolem polní cesty pod Bezdě-

Zaměstnanci zajišťují bezpečný pře-
chod dětí ve školní dny v čase od 7:10 
do 7:45 hodin, kdy do školy chodí nej-
více dětí a  je větší provoz projíždějí-
cích vozidel. Je dbáno i na to, aby děti 
byly při přecházení samostatné. Jsou 
poučovány, jak se mají před přechá-
zením rozhlížet a kdy můžou bezpeč-
ně vstoupit do vozovky. Tedy, aby se 
nespoléhaly pouze na druhou osobu.

Alena Ulbrichová

kovem, a to za účasti zástupců obce, 
jednotlivých spolků a veřejnosti. 

„Tento projekt byl vytvořen díky gran-
tovému programu Nadace Partnerství, 
individuálním dárcům veřejné sbírky a 
partnerům iniciativy Sázíme budouc-
nost.“

Michael Ulbrich, starosta obce
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EG.D – ELEKTRIKÁŘSKÉ PRÁCE
Hlavním dodavatelem prací pro 
EG.D na přesunu elektrického 
vedení do země je Střední škola 
elektrotechnická a  energetická So-
kolnice (SŠEE), která elektrikářské 
práce vykonává převážně prostřed-
nictvím praxe žáků školy. Tomu sa-
mozřejmě odpovídá i  průběh prací. 
Nicméně komunikace se zástup-
ci SŠEE je poměrně konstruktivní 
a probíhá často a pravidelně.

EG.D – ZEMNÍ A DLAŽDIČSKÉ 
PRÁCE
Pro SŠEE zajišťují zemní a  dlaždič-
ské práce 2 subdodavatelské fi rmy. 
A  protože je SŠEE příspěvkovou or-
ganizací kraje, musí při zadávání ve-
řejných zakázek dodržovat i krajská 
pravidla pro výběr dodavatele. Takže 
jediné hodnotící kritérium v  těchto 
vypsaných veřejných zakázkách je 
nejnižší nabídková cena…

A tady vidím jeden z hlavních zdrojů 
problémů, které v  obci řešíme. Do-
hodnuté termíny s těmito subdodava-
teli, které jsou i zapsané ve stavebním 
deníku, neplatí. Kvalita práce, jak si 
mohou mnozí ověřit na vlastní oči, je 
otřesná. Naprostá nekompetentnost 
vedoucích pracovníků je úžasně do-
ložena jejich častými výmluvami: „Já 
za to nemůžu, že to je v  takové kva-
litě/že to ještě není hotové. Já jsem 
to svým zaměstnancům říkal, aby to 
udělali, ale oni to neudělali. S tím nic 
nenadělám, za to já nemůžu…“.

CO BUDE DÁL?
S ohledem na dosavadní více jak roč-
ní zkušenosti řešíme další možný 
postup. Ale jedno je zřejmé – oprav-
du není možné, aby podobným způ-
sobem probíhala stavba i  nadále. 
Jménem obce zasíláme stížnosti na 
vedení jednotlivých fi rem s  hrubou 
nespokojeností s  průběhem staveb. 
S ohledem na to, že některé požadav-
ky obce jsou dlouhodobě ignorovány 
(např. ve vztahu k  uvedení pozem-
ku do původního stavu), zasíláme 
předžalobní výzvy. Dále také předá-
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Michael Ulbrich, starosta obce

váme věc právníkům a  zajišťujeme 
si vlastní stavební dozor, který bude 
hájit zájmy obce. Bohužel nás prů-
běh stavby stojí již velmi mnoho času 
a finančních prostředků, ale jinak to 
nejde…

PROČ SE K TĚMTO ZÁMĚRŮM 
VLASTĚ PŘISTOUPILO?
Často také slýchám, jestli jsme v obci 
vůbec potřebovali toto nové kabelo-
vé vedení… Stávající sloupy veřejné-
ho osvětlení jsou ve velmi špatném 
stavu. Pokud by neproběhla v blízké 
době jejich oprava, je klidně možné, 
že by nějakou silnější vichřici nemu-
sely vydržet. Stejně tak i  samotné 
nadzemní vedení již není nejmladší. 
A  vzhledem k  tomu, že samo EG.D 
přišlo s tím, že v obci celou distribuč-
ní soustavu obnoví, byli bychom snad 
jedinou obcí v České republice, která 
by řekla, že o toto nemá zájem. Stej-
ně tak je to i u výstavby optické sítě. 
Doba jde kupředu a  s  tím je nutné 
obnovovat technologii a  nahrazovat 
novou. I  ze strany mnohých občanů 
dotazy na zavedení optiky často za-
znívaly a poptávka v obci po tomto je. 
Je velmi dobře, že budeme mít kom-
pletně obnovenou elektrickou sousta-
vu v obci a postupně zaváděnou optic-
kou síť, protože všechno toto zvyšuje 
vybavenost obce a zlepšuje její infra-
strukturu.

P.S.
Závěrem bych chtěl ještě obecně po-
znamenat jednu věc. Velmi často se 
na obec dostávají informace o  tom, 
že stavební firmy na dotazy občanů, 
proč dělají zrovna to či ono, odpovída-
jí tak, že protože jim to řekl starosta. 
V  drtivé většině případů to není vů-
bec pravda a jedná se jen o sprostou 
snahu přehodit vlastní odpovědnost 
za způsob probíhajících prací na ně-
koho jiného. Nevěřte proto prosím 
všemu, co stavebníci řeknou, a neboj-
te se tyto informace u obce ověřovat.

Zaměstnanci obce zajišťují bezpeč-
ný přechod dětí v  ranních hodinách 
přes přechod pro chodce u obecního 
úřadu. Mají k tomu vydané pověření 
Městského úřadu Šlapanice, odboru 
dopravy. Proškoleni jsou Policií ČR 
a  povolení je vydáno pouze na uve-
dený přechod pro chodce a je v něm 
uvedeno i  časové omezení do 8:00 
hodin a  i  to, že smí převádět pouze 
školní děti. Nemůžou tedy převádět 
dospělé osoby a  nesmí tuto službu 
provádět v jiný čas a na jiném místě.

Služba na přechodu  
pro chodce

Podzimní výsadba stromů
Obec získala od Nadace Partnerství 
grant na podzimní výsadbu stromů. 
Ta proběhla ve dvou lokalitách. Stro-
my byly vysázené kolem nových cvi-
čebních strojů u cyklostezky. Do této 
výsadby se zapojily děti z naší základ-
ní školy, kdy si každá třída vysázela 
svůj strom. Dále proběhla výsadba 
stromů kolem polní cesty pod Bezdě-

Zaměstnanci zajišťují bezpečný pře-
chod dětí ve školní dny v čase od 7:10 
do 7:45 hodin, kdy do školy chodí nej-
více dětí a  je větší provoz projíždějí-
cích vozidel. Je dbáno i na to, aby děti 
byly při přecházení samostatné. Jsou 
poučovány, jak se mají před přechá-
zením rozhlížet a kdy můžou bezpeč-
ně vstoupit do vozovky. Tedy, aby se 
nespoléhaly pouze na druhou osobu.

Alena Ulbrichová

kovem, a to za účasti zástupců obce, 
jednotlivých spolků a veřejnosti. 

„Tento projekt byl vytvořen díky gran-
tovému programu Nadace Partnerství, 
individuálním dárcům veřejné sbírky a 
partnerům iniciativy Sázíme budouc-
nost.“

Michael Ulbrich, starosta obce
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EG.D – ELEKTRIKÁŘSKÉ PRÁCE
Hlavním dodavatelem prací pro 
EG.D na přesunu elektrického 
vedení do země je Střední škola 
elektrotechnická a  energetická So-
kolnice (SŠEE), která elektrikářské 
práce vykonává převážně prostřed-
nictvím praxe žáků školy. Tomu sa-
mozřejmě odpovídá i  průběh prací. 
Nicméně komunikace se zástup-
ci SŠEE je poměrně konstruktivní 
a probíhá často a pravidelně.

EG.D – ZEMNÍ A DLAŽDIČSKÉ 
PRÁCE
Pro SŠEE zajišťují zemní a  dlaždič-
ské práce 2 subdodavatelské fi rmy. 
A  protože je SŠEE příspěvkovou or-
ganizací kraje, musí při zadávání ve-
řejných zakázek dodržovat i krajská 
pravidla pro výběr dodavatele. Takže 
jediné hodnotící kritérium v  těchto 
vypsaných veřejných zakázkách je 
nejnižší nabídková cena…

A tady vidím jeden z hlavních zdrojů 
problémů, které v  obci řešíme. Do-
hodnuté termíny s těmito subdodava-
teli, které jsou i zapsané ve stavebním 
deníku, neplatí. Kvalita práce, jak si 
mohou mnozí ověřit na vlastní oči, je 
otřesná. Naprostá nekompetentnost 
vedoucích pracovníků je úžasně do-
ložena jejich častými výmluvami: „Já 
za to nemůžu, že to je v  takové kva-
litě/že to ještě není hotové. Já jsem 
to svým zaměstnancům říkal, aby to 
udělali, ale oni to neudělali. S tím nic 
nenadělám, za to já nemůžu…“.

CO BUDE DÁL?
S ohledem na dosavadní více jak roč-
ní zkušenosti řešíme další možný 
postup. Ale jedno je zřejmé – oprav-
du není možné, aby podobným způ-
sobem probíhala stavba i  nadále. 
Jménem obce zasíláme stížnosti na 
vedení jednotlivých fi rem s  hrubou 
nespokojeností s  průběhem staveb. 
S ohledem na to, že některé požadav-
ky obce jsou dlouhodobě ignorovány 
(např. ve vztahu k  uvedení pozem-
ku do původního stavu), zasíláme 
předžalobní výzvy. Dále také předá-

AU
TO

RI
ZA

CE
:

ZO
D.

 P
RO

JE
KT

AN
T

VY
PR

AC
OV

AL

ST
UP

EŇ
 P

D:

KA
TA

ST
R.

 Ú
ZE

MÍ
MÍ

ST
O 

ST
AV

BY
ST

AV
EB

NÍ
K

NÁ
ZE

V 
ST

AV
BY

NÁ
ZE

V 
VÝ

KR
ES

U

DA
TU

M:

MĚ
ŘÍ

TK
O:

FO
RM

ÁT
:

Č.
 V

ÝK
RE

SU
:

ZH
OT

OV
IT

EL
 P

D

Č.
 S

TA
VB

Y:

KR
AJ

OK
RE

S

Ko
by

ln
ice

, k
ab

el
 N

N 
+ 

TS
 Z

D 
ob

no
va

2.
 e

ta
pa

 - 
NN

EG
.D

, a
.s

.
LI

D
IC

KÁ
 1

87
3/

36
, 6

02
 0

0 
BR

N
O

Ko
by

ln
ic

e

JI
H

O
M

O
R

AV
SK

Ý
BR

N
O

-V
EN

KO
V

Ko
by

ln
ic

e 
u 

Br
na

 [6
67

47
1]

D
U

R

Bc
. P

et
r L

on
gi

n
Bc

. R
ad

im
 P

al
a

Pu
ttn

er
, s

.r.
o.

, Š
um

av
sk

á 
41

6/
15

, 6
02

 0
0 

Br
no

xA
4

02
-2

02
1

10
40

00
52

42

e-
m

ai
l: 

in
fo

@
pu

ttn
er

.c
z

te
l.:

 5
41

 2
10

 0
38

, f
ax

. 5
41

 2
12

 2
07

Pu
ttn

er
, s

.r.
o.

ŠU
M

AV
SK

Á 
41

6/
15

, 6
02

 0
0 

BR
N

O

01
4-

00
02

48
za

k.
 č

.:
O

bl
as

t s
ta

vb
y

Si
tu

ac
e 

- u
l. 

Tá
bo

rs
ká

Si
tu

ac
e 

- u
l. 

Po
ně

to
vi

ck
á

Si
tu

ac
e 

- u
l. 

N
a 

ná
vs

i
Si

tu
ac

e 
- u

l. 
Pr

at
ec

ká
Si

tu
ac

e 
- u

l. 
Kr

át
ká

Si
tu

ac
e 

- u
l. 

Za
 h

um
ny

Si
tu

ac
e 

- u
l. 

Za
 d

vo
re

m
Si

tu
ac

e 
- u

l. 
So

ko
ln

ic
ká

Si
tu

ac
e 

- u
l. 

na
 B

ud
ín

ku
Si

tu
ac

e 
- u

l. 
U

 Ř
em

pa
1:

20
00

C
.1

Si
tu

ač
ní

 v
ýk

re
s 

ši
rš

íc
h 

vz
ta

hů

3

zbývá dokončit – elektrické vedení



12

obce
ze života



13

V úterý 1. října obec Kobylnice uspo-
řádala oslavu Mezinárodního dne se-
niorů, která se konala v sále sokolov-
ny. Tentokrát jsme našim seniorům 
připravili besedu s  Policií ČR, která 
se konala společně se zástupcem 
z  Ministerstva dopravy z  oddělení 
BESIP. Senioři se dozvěděli, jak se 
bezpečně chovat na internetu, jak se 
chránit před zloději, kam se obrátit 
v případě domácího násilí nebo jak se 
správně pohybovat na komunikacích 
a  cyklostezkách. Nechybělo vystou-
pení dětí z naší základní a mateřské 
školy. Zpestřením celého odpoledne 
byl připravený zábavný kvíz a degu-
stace vín a pohoštění, u kterého si se-
nioři mohli spolu popovídat. Věřím, 
že všichni přítomní senioři si odpole-
dne užili.

Den seniorů

Jaroslava Urbánková,  
administrativní pracovnice

Dýňodrakiáda a bazárek
Dne 5.  října  2024 se společně s  dý-
ňodrakiádou konal v  sokolovně již 
druhý ročník podzimního bazárku 
Kobylnická pecka nejen pro kobylnic-
ká děcka, který přilákal velké množ-
ství návštěvníků. Akce byla organizo-
vána komisí pro děti a mládež a jejím 
hlavním cílem bylo nabídnout příleži-
tost pro obyvatele obce se sejít a pro-
dat či koupit nové kousky oblečení, 
sportovních potřeb nebo hraček.

Bazárek probíhal v  přátelské atmo-
sféře, kde si účastníci mohli vybrat 
z široké nabídky nejen dětského sor-
timentu, a to za velmi příznivé ceny. 
Celkově se registrovalo 28 prodejců, 
a  tito prodali zboží v  celkové částce 
24 960 Kč. Mnoho návštěvníků oce-

nilo tento recyklující přístup k módě, 
který podporuje ekologickou udrži-
telnost a znovu využívání oblečení.

Dýňodrakiáda se bohužel za špatné-
ho počasí v  parku před sokolovnou 
nekonala, ale i  tak jsme mohli vyře-
závání dýní udělat v přísálí v sokolov-
ně. Účast nakonec byla pěkná a moh-
li jsme i soutěžit. Výherkyně Adélka 
Horká, Zuzana Lysá a  Barbora Lin-
dušková si odnesly odměnu a se vše-
mi ostatními si užily zábavný den.

Věříme, že se akce setkala s pozitivním 
ohlasem a jednalo se o příjemný záži-
tek pro všechny účastníky. Na všechny 
prodávající, kupující i  soutěžící se bu-
deme opět těšit zase příští rok.
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Mladí hasiči 
a memoriál 
Honzy 
Závišky
V  hasičském kroužku se setkáváme 
každé pondělí s  dětmi z  přípravky 
a  každý čtvrtek s  dětmi z  kategorie 
mladších a  starších žáků. Na začát-
ku školního roku jsme trénovali na 
Závod hasičské všestrannosti a bran-
nosti. V  tomto závodu děti předvádí 
svoje znalosti a  dovednosti v  násle-
dujících oblastech – střelba ze vzdu-
chovky (v  kategorii přípravka hod 
míčkem na cíl), turistické a topogra-
fické značky, poznávání stop, stromů 
a rostlin, uzlování, základy první po-
moci, požární ochrana (znalost gra-
fické značky technických prostředků 
požární ochrany a  jejich přiřazení 
k reálnému technickému prostředku, 
jak se zachovat v rizikových situacích 
v domácnosti a během mimořádných 
situacích, pomocí obrázků sestavení 
trojúhelník hoření), ochrana obyva-
telstva (evakuační zavazadlo – přiřa-
zení správných obrázků, znalost te-
lefonních čísel IZS a  situací, kdy je 
využít, pomocí obrázku znázornit zá-
chranářskou uličku), překonání vzdá-
lenosti po vodorovném laně. Soutěž 
tedy na naše mladé hasiče klade 
velké nároky. I  přesto se na závodě, 
který se konal v Lelekovicích 5. října, 
umístili na krásných místech. Druž-
stvo přípravky, ve kterém startovala 
Verunka Rákoci, Eliška Otiepková, 
Sárinka Vysloužilová, Viki Vlach 
a Šarlotka Hrdličková, se umístilo na 
3. místě. Družstvo mladších žáků, ve 
složení Kačka Farkasová, Zuzka Lisá, 
Natka Benešová, Damian Nicklik 
a Honzík Martinásek, se umístilo na 
21. místě ze 45 přihlášených druž-
stev.

Po ZHVB jsme se hned pustili do pří-
prav na uzlovací ligu. První závody 
se konaly v  Drnovicích 9.  listopadu 
a  z  důvodu nemoci jsme se mohli 
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zúčastnit pouze v  kategorii příprav-
ky. Družstvo, které se skládalo z Eliš-
ky Otiepkové, Sárinky Vysloužilové, 
Šarlotky Hrdličkové a Viktora Vlacha 
se bohužel umístilo na 9. místě a chy-
bou rozhodčí nepostoupilo do nej-
lepší osmičky, kde by mohlo bojovat 
o postup do semifinále. I tak se jedná 
o perfektní výkon.

SDH Kobylnice ve spolupráci s  SDH 
Bedřichovice uspořádalo 23.  listopa-
du v  prostorách kobylnické sokolov-
ny Memoriál Honzy Závišky. Soutěž 
jsme konali pro uctění jeho památky, 
jakožto našeho bratra a  člena SDH 
Kobylnice. Jednalo se o uzlovací sou-
těž, která ovšem nespadá do uzlova-
cí ligy. Soutěže se účastnila, kromě 
družstev z  Kobylnic, také družstva 
z  Ponětovic, Blažovic a  Brna-Boso-
noh. Soutěžilo se hned v několika ka-
tegoriích – přípravky, mladších žáků, 
starších žáků, dorosteneckých dvojic 
a smíšených dvojic.

V  kategorii přípravky nemělo SDH 
Kobylnice konkurenci, ovšem zvládlo 
obsadit všechny tři stupně vítězů se-
stupně v následujícím pořadí:

Přípravka Kobylnice A  – Eliška 
Otiepková, Sárinka Vysloužilová, Šar-
lotka Hrdličková, Viktor Vlach

Přípravka Kobylnice B  – Kubík 
Otiepka, Honzík Martinásek, Filip 
Martinásek, Terezka Klementová

Přípravka Kobylnice C  – Jáchy-
mek Crha, Kristián Beneš, Laura Vy-
sloužilová, Verunka Rákoci

V kategorii mladších žáků se zúčast-
nilo pět družstev. Z Kobylnic soutěži-
la v této kategorii dvě družstva, která 
se utkala ve finálovém boji o třetí mís-
to. Družstvo Kobylnice A se umístilo 
na 3. místě a družstvo Kobylnice B na 
4. místě.

Mladší žáci Kobylnice A – Natka 
Benešová, Kačka Farkasová, Eliška 
Otiepková, Vítek Rákoci (kterého ná-
sledně vystřídal Filip Martinásek)

Mladší žáci Kobylnice B – Damian 
Nicklik, Honzík Martinásek, Verun-
ka Rákoci, Sárinka Vysloužilová

Kategorie starších žáků se zúčastni-
lo rovněž pět družstev. Kobylnické 
družstvo skončilo na 4. místě.

za vedoucí mládeže SDH Kobylnice 
Adéla Zlatníková  

a Zdeňka Klementová

Starší žáci Kobylnice  – Polda 
Hrdlička, Kačka Farkasová, Damian 
Nicklik, Verunka Rákoci

Kategorie dorostu se zúčastnilo osm 
dvojic, z  toho dvě kobylnické. Polda 
Hrdlička a Kačka Farkasová se umís-
tili na 4. místě, Damian Nicklik a Ve-
runka Rákoci na 8. místě.

Za největší hrdinku můžeme považo-
vat Verunku Rákoci, která si troufla, 
ačkoliv odpovídá nejmladší kategorii, 
soutěžit ve všech možných kategori-
ích. Za starší kategorie soutěžilo více 
dětí, aby si závody dostatečně užily 
a zauzlovaly si.

V  netradiční kategorii smíšených 
dvojic se zúčastnilo jedenáct dvojic 
z  řad vedoucích, rozhodčích, orga-
nizátorů, a  především kobylnických 
rodičů. Celou soutěž ve všech kate-
goriích s  přehledem vyhrálo SDH 
Brno-Bosonohy, za což jim moc gra-
tulujeme.

Moc děkujeme rozhodčím z  SDH 
Bedřichovice a  všem členům SDH 
Kobylnice, kteří se zapojili do orga-
nizace. Díky patří také SDH Brno-Bo-
sonohy a  SDH Starý Lískovec, kteří 
nám umožnil konání soutěže zapůj-
čením uzlovacích stojanů a časomíry. 
Doufáme, že se nejednalo o poslední 
ročník této soutěže.

Do konce roku nás čekají uzlovací 
závody ještě v  Hrušovanech. Kromě 
těchto závodů nás čeká ještě výtvar-
ná soutěž Požární ochrana očima 
dětí, do které se pravidelně zapojuje 
i ZŠ a MŠ Kobylnice, návštěva Miku-
láše nebo vánoční besídka.

Velké poděkování z  naší strany jako 
vedoucích kolektivu patří rodičům, 
kteří přípravě dětí na závody věnují 
spoustu času a úsilí. A za jejich aktiv-
ní zapojení při námi pořádanou sou-
těží a jejich účasti v kategorii smíše-
ných dvojic.
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V sobotu 9.  října se v sokolov-
ně uskutečnila další soutěž 
kulinářských dovedností. 

Tentokrát se soutěžilo o  nejlepší 
jednohubky. Do soutěže bylo přihlá-
šeno celkem 9 soutěžních vzorků. 
Po vyhodnocení proběhlo promítání 
videozáznamu z oslavy 700 let obce, 
u  kterého mohli účastníci soutěžní 
jednohubky ochutnávat. Tak tady 
jsou výsledky:

1. MÍSTO
Lenka Benešová a  její masové  
koule s ďábelskou omáčkou

2. MÍSTO
Alena Trhlíková a její česnekáče

3. MÍSTO
Lenka Benešová a její novoroční pra-
sátka pro štěstí

Cenu kulturní komise získala Mar-
kéta Klašková a její muchomůrky.

Na závěr jsem poprosila vítězku 
o malý rozhovor a o její recept.

Ty jsi se přihlásila s vícero druhy. Mů-
žeš je trochu přiblížit? A který z těch-
to jednohubek byl Tvůj favorit?

Lenka Benešová: „Měla jsem tři 
typy jednohubek. Nemohla jsem se 
rozhodnout, které udělám, tak na-
konec jsem udělala všechny. Mým 
favoritem byly od začátku kuličky 
s  ďábelskou omáčkou. Přišlo mi to 
zajímavé, že je to něco jiného než 
klasické jednohubky. Druhá varianta 
byly Novoroční prasátka pro štěstí. 
Ráda něco vymýšlím a vytvářím, a to 
byl takový nápad, když se blíží vánoč-
ní svátky a konec roku. A jako posled-
ní Větrníky s  lososem, zase takový 
nápad, že nemusí být větrníky jenom 
sladké, ale i naslano.“

Jaké byly Tvoje celkové dojmy ze 
soutěže?

Lenka Benešová: „Zapojila jsem se 
do všech soutěží o pečení, které obec 
pořádala. Líbí se mi to, někdy nás 

soutěžilo víc, někdy méně, ale kaž-
dý se snažil něco předvést, nebojí se 
a o tom to je.

Trochu mě mrzí, že bylo letos málo 
soutěžících i  diváků. Myslím si, po 
zkušenostech z jiných let, že je mezi 
námi v Kobylnicích víc šikovných ku-
tilů, kteří by mohli ukázat co v nich 
je. Tentokrát to bylo zajímavé tím, že 
se promítaly ukázky z  oslav 700 let 
obce z  roku 2006. Nebojte se přijít 
i když nesoutěžíte, můžete vše sledo-
vat jako diváci nebo se vám poštěstí, 
když vás vylosují do poroty. Všechny 
výrobky od soutěžících můžete na 
konci soutěže ochutnat.“

Do jaké další kulinářské soutěže by 
ses zase třeba přihlásila?

Lenka Benešová: „Protože nejraději 
peču sladké, tak třeba jakoukoliv bá-
bovku nebo vánočku.“

JEDNOHUBKOVÁNÍ

za kulturní komisi  
Jarka Urbánková
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VÍTĚZNÝ RECEPT: 
MASOVÉ KOULE 
S ĎÁBELSKOU OMÁČKOU
kuličky:
• 50 dkg mletého masa

• 1/2 cibule nadrobno nakrájet

• 2 vejce

• 4 lžíce strouhanky (přidávat 
podle potřeby, aby se dobře 
dělaly kuličky)

• 1 lžíce hub – nejlepší jsou čerstvé

• 1 lžíce nasekané petrželky

• sůl

• pepř

Vše smícháte, uděláte malé kuličky, 
které upečete a necháte vychladnout. 
Lepší jsou až druhý den.

omáčka:
• 1 větší majonéza

• 1 lžíce kečupu

• 1 cibule nadrobno nakrájet

• 1 lžíce křenu

• 1 lžíce smetany

Kuličky se hodí na rodinné oslavy 
nebo na Silvestra.

Do jedné misky dáte upečené kulič-
ky a do druhé omáčku. Každý si na-
pichuje kuličku na párátko a  máčí 
v omáčce. Jako příloha se hodí chléb 
nebo tmavé pečivo.

Vyzkoušejte a uvidíte.  
Dobrou chuť.
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Každý den na naší škole probíhá ne-
jen výuka, ale také spousta aktivit, 
které podporují osobnostní rozvoj 
žáků a  zároveň obohacují naši obec 
o nové zážitky a přátelskou atmosfé-
ru.

Nový školní rok jsme zahájili slav-
nostně na školní zahradě za přítom-
nosti rodičů, dětí a  žáků, pedagogů 
a  pana starosty. Společně chceme 
vytvářet atmosféru, kde mohou děti 
růst a  rozvíjet své schopnosti. Hned 
v  prvních dnech jsme se věnovali 
adaptaci a  hodnotám školy. Celý tý-
den vyvrcholil projektovým dnem pl-
ným spolupráce mezi žáky z jednotli-
vých ročníků.

V  rámci celorepublikového projektu 
„Pěšky do školy“ jsme podpořili zdra-
vý pohyb a bezpečnost dětí. Akce byla 
zakončena „pěškobusy“, které nabí-
raly jednotlivé žáky a rodiče na ces-
tě do školy, kde nás čekala společná 
snídaně s  nejrůznějšími dobrotami. 
Podpořili jsme také ekologické pově-
domí dětí, a  to projektem, který za-
štitovala naše obec a NADACE PART-
NERSTVÍ, kdy si každá třída zasadila 
svůj strom, což přispělo ke zkrášlení 
naší obce a pocitu sounáležitosti.

Velkým krokem k posílení hlasu žáků 
je založení žákovského parlamentu, 
který již pomáhá organizovat školní 
aktivity a  reaguje na podněty svých 
spolužáků. Novinkou v  naší škole 
jsou i  tripartitní hovorové hodiny, 
které zlepšují spolupráci mezi ško-
lou, žáky a rodiči a pomáhají vytvářet 
co nejlepší podmínky pro vzdělávání 
našich žáků.

Díky podpoře obce a spolupráci s ro-
diči jsme mohli uskutečnit pestrou 
škálu akcí  – Zahradní slavnost, Sva-
tomartinské odpoledne, Vánoční pří-
běh s  výstavou žákovských výrobků 
a  již nyní se můžeme společně těšit 
na další aktivity a akce, které pro Vás 
připravujeme.

Díky projektovému vyučování si 
naši druháčci zkusili něco nového. 
Připravit nakládaný hermelín byla 
pro všechny výzva. Vše se podařilo! 
Víte, jak voní rozmarýn? Co je med-
vědí česnek? Jak se spočítají náklady 
na 1 porci? To vše a spoustu dalších 
věcí jsme si vyzkoušeli. A výsledek? 
Nechte se překvapit. Vše uvidíte na 
vánoční výstavě 1. 12. 2024.

V  měsíci listopadu se třeťáci začali 
učit vyjmenovaná slova po M. Děti 
dostaly za úkol vymyslet ve dvojicích 
příběh, ve kterém se objeví vyjmeno-
vaná a příbuzná slova po M.

Litomyšl
My bydlíme v  Litomyšli. Jeden den 
jsem vymyslela, že se vydáme na mý-
tinu. Máma zamykala dveře a omy-
lem sebou smýkla. Na mýtině jsme 
našli hlemýždí ulitu a myší díru. Ko-
lem nás stále létal hmyz. Během ces-
ty domů jsme sfoukávali chmýří. Ve-
čer táta rozdmýchal oheň. Lekli jsme 
se, protože se někdo nachomýtl ko-
lem našeho domu. Před spaním jsem 
se umyla ve vaně. Byl to hezký den.

Zprávy ze 
školy

Druháci

Třeťáci

Čtvrťáci

Rádi bychom poděkovali našim pe-
dagogům a ostatním zaměstnancům 
školy za jejich podporu, pozitivní pří-
stup a nasazení. Děkujeme také rodi-
čům, kteří nám projevují důvěru a po-
máhají naši školu rozvíjet. Společně 
tvoříme komunitu, kde je každý vítán 
a může se zde cítit jako doma.

S přáním krásného adventního období

vedení školy ZŠ a MŠ Kobylnice

autorky příběhu: Gabriela Jelenová  
a Johanna Škodová
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Školní družinu letos navštěvuje cel-
kem 67 dětí a  jsou rozděleny do 
3 oddělení. Volný čas mají děti vypl-
něný zájmovými, sportovními i odpo-
činkovými aktivitami. Společné akce 
družiny posilují vztahy mezi dětmi, 
vedou ke spolupráci a ke společným 
prožitkům.

Jednou z  prvních společných aktivit 
bylo tvoření strašáků z dýní. Děti je 
zdobily přírodninami, které si z pro-
cházek podzimní přírodou nebo 
z vlastních zahrádek přinesly. K pří-
ležitosti svátku sv. Václava měly děti 
připravenou stezku s úkoly o panov-
nících a životě prvních Přemyslovců. 
Podzimní slunečné počasí jsme vyu-
žili na výlet dětí na koloběžkách k Po-
nětovickému rybníku. Krásné počasí 
nám vydrželo i na drakiádu. Papíroví 
draci létali na hřišti jako o závod a ob-
čas se do sebe i  zamotali. Naštěstí 
jsme nemuseli použít nůžky… Na 
svátek sv. Martina jsme se zapojili do 
spolupráce s komisí pro děti a mládež 
a upekli jsme v družině svatomartin-
ské rohlíčky. V  listopadu se usku-
tečnil polytechnický workshop pod 
vedením lektora pana Martínka. Děti 
pracovaly s lupínkovou pilkou a z bal-
zy si vyřezaly několik postaviček 
z dětského filmu V hlavě. V adventní 
době se budeme věnovat vánočnímu 
tvoření a pečení. Také nás čeká puto-
vání po kobylnickém svítícím advent-
ním kalendáři.

V  první třídě navštěvuje školní dru-
žinu 12 dětí. Pro prvňáčky bylo 
všechno nové a  neznámé. Celé září 
probíhalo v  duchu seznamování se 
s prostory školy, s denním režimem 
družiny, se zaměstnanci školy. Také 
jsme oslavili Den čokolády a uvařili si 
horkou čokoládu, která v  chladných 
dnech pěkně zahřeje. V  říjnu si děti 
vyráběly draky a zdobily je ornamen-
ty dle vlastní fantazie. V  listopadu 
jsme tvořili koníky ze sena a větrníky 

Školní 
družina

z papírových kelímků. A co děti ještě 
baví? Omalovánky, dřevěná stavebni-
ce Statek, dětský kulečník, ale nejob-
líbenější je zatím karetní hra Kočičí 
klub. Nakupovat kočky, krmení pro 
ně, ale také hračky a kostýmy. A zá-
roveň najít strategii hry, aby každá 
kočka byla nakrmena a hráči nezby-
lo mnoho kostiček jídla. Tak na tuto 
hru se děti těší prakticky denně. Na 
své si děti přijdou i na školní zahra-
dě, která je též oblíbená. Děti baví ko-
lektivní sporty – fotbal a florbal, dále 
míčové hry – vybíjená či hry s lanem, 
dále jsou to hry na pískovišti, venkov-
ní fotbálek nebo ping-pong. Také se 
věnujeme veřejně prospěšným čin-
nostem a k tomu patří úklid a údržba 
školní zahrady – na podzim je to kon-
krétně shrabování listí.

Další oddělení družiny je složeno 
z  dětí 3. a  4. třídy. Setkáváme se 
všichni dohromady ve třídě pátého 
ročníku. Čas na zájmové a  odpočin-
kové aktivity máme do 14 hodin. Děti 
dostávají každý den zhruba 20 minut 
na svou aktivitu, kterou si sami volí. 
Jsou to deskové hry, kreslení, mini 
hokej. Jeden den v  týdnu se věnuje-
me tvoření. Děti si vyrobily strašidýl-
ka k halloweenu a u vstupu do školy 
jste mohli vidět naše krásné podkovy 
ke sv. Martinovi. Také se věnujeme 
společným hrám v  kruhu a  to např. 
Hádej, kdo jsem a  pantomimě. Čas 
si najdeme i  na hudbu  – fotbalové 

písničky nebo JUST DANCE (tanec 
dle videozáznamu). Jelikož pátá tří-
da slouží i  jako PC třída, mají děti 
možnost k aktivitám využít digitální 
techniku. Co to obnáší? Děti si mo-
hou vyhledávat informace a  návody 
na výtvarné tvoření, učí se pracovat 
s  internetovou mapou nebo si mo-
hou prostřednictvím logických her 
procvičovat právě probírané učivo. 
Svou oblibu má i  páteční pohádka. 
Na začátku školního roku jsme osla-
vili Den čokolády a  pochutnali si na 
čokoládových figurkách a fondánech, 
které jsme si sami vyrobili. Naše po-
slední tvoření byly Svatomartinské 
rohlíčky.

V  našem oddělení družiny druháků 
a páťáků to aktivitou jen žije, je nás 
tam taky 28. Nejen že se neustále 
hraje fotbal s  molitanovým míčem, 
mini kulečník, deskovky a  karetní 
hry, ale také se okupuje velký ply-
šový medvěd, který nám tam dělá 
společnost. A  děti, které rády tvoří, 
tak se ze začátku roku ponořily do 
tajů 3D pera. V  rámci seznamování 
jsme vyráběli velkoformátovou mapu 
Kobylnic i s místem našeho bydliště, 
z dýní jsme tvořili dekorace před ško-
lu. V ježčím týdnu nás čekali zábavné 
úkoly o  životě ježka, postavili jsme 
mu na zahradě domeček i s výběhem 
a také jsme tam dva ježky ubytovali. 
Doufáme, že se jim bude u nás líbit. 
Ke státním svátkům jsme měli tema-
ticky zaměřené úkoly a  na koloběž-
kách jsme se vydali na výlet k  ryb-
níku do Ponětovic. Na družinovou 
drakiádu jsme z  papírových tácků 
vyrobili draka a na konci října upekli 
moc dobré dýňové muffiny a k svátku 
sv. Martina rohlíčky.

Klidné vánoční svátky, dětem boha-
tého Ježíška a  vše nejlepší v  novém 
roce 2025.

vychovatelky Magda Klašková, 
Petra Štefková  

a Andrea Zemánková
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Na státní svátek 28.  října si připo-
mínáme Den vzniku samostatného 
československého státu. A  od roku 
2024 si budeme připomínat i  vznik 
aleje s 22 stromy (habry, javory, lípa-
mi a jeřáby) a 40 keři na jihovýchodě 
Brna. Stromy nově lemují cyklostez-
ku, která prochází katastry třech 
obcí – Kobylnice, Ponětovice a Prace.

A  právě občané těchto obcí, včetně 
jejich starostů, přišli stromy a  keře 
vysadit. Sázení bylo domluvené na 
devátou hodinu. Deset minut před 
devátou nikde nikdo a rázem během 
pěti minut se ze všech stran začali 
sjíždět dobrovolníci. Nakonec se nás 
sešlo přes třicet.

Zajímavé bylo, jaké příchozí zvolili 
dopravní prostředky  – někdo přišel 
pěšky, další měli kolo či elektrickou 
koloběžku. Ale k  vidění byla i  čtyř-
kolka, malotraktor a velmi netradiční 
moderní nákladní TUK TUK vozítko, 
které si snad každý toužil vyzkoušet.

Dobrovolníci přišli plní energie, 
ihned se chopili rýčů a  nebýt ukáz-
kové výsadby, okamžitě by se vrhli 
do práce. Po ukázce se vytvořily sku-

Sázíme stromy
pinky, které se neuvěřitelně rychle 
zorganizovaly – statní muži roznášeli 
kůly, další příčky, děti na elektric-
kých koloběžkách rozváželi úvazky 
a ženy stříhaly pletivo. Stromy v aleji 
rostly jak houby po dešti.

Byl na to z  nebe asi pěkný pohled, 
protože během hodiny nám vykouklo 
sluníčko a svléklo nás do triček. Před 
výsadbou keřů se někteří krátce po-
silnili buchtou, čajem a  koláčky od 
pana starosty z Prace, ale tempo ne-
zvolnili. Ženy nestíhaly pro keře stří-
hat oplocenky, kladivo se stalo nedo-
statkovým zbožím. Nicméně krátce 
po poledni bylo vše zasazeno.

Po sázení obec Kobylnice nachysta-
la teplé klobásky na grilu. Vypadalo 
to, jak na letním grilování - všichni, 
kdo nespěchali domů, si posedali 
do trávy, kochali se nově vysazený-
mi stromky a  připíjeli jim na zdraví 
vynikající meruňkovicí od pana sta-
rosty z Ponětovic. Že je to léto babí, 
nám připomněly až všudypřítomné 
pavučinky, které během chvilky po-
kryly vše, včetně stromů. Ty tak pů-
sobily, jako by v  krajině byly odjak- za organizaci Sázíme stromy, 

Tereza Kutínová

živa. Budiž to požehnáním, že tomu 
tak opravdu bude, a stromy tu budou 
růst pro další generace.

Týden před touto výsadbou proběhla 
však v obci Kobylnice ještě jedna vý-
sadba, a to u cesty k místnímu letišti. 
Tato výsadba zahrnovala 9 ovocných 
stromů, 4 listnáče a 16 keřů. Potkali 
se zde koordinátoři Sázíme stromy 
z celé Moravy, aby se naladili na další 
sezónu, nastavili potřebné standardy 
ve výsadbě a  případně se mohli ze-
ptat našich odborných krajinářek na 
vše, co je v  terénu trápí. Vzhledem 
ke vzdělávacímu charakteru, trvala 
výsadba déle než s dobrovolníky, ale 
zároveň jsme odcházeli naplnění in-
formacemi a sebevědomím, že zvlád-
neme zasadit snad cokoliv.

Za to, že se obě výsadby mohly usku-
tečnit, děkujeme firmě Pure Storage 
Czech Republic s.r.o. Dále také děku-
jeme starostům všech tří obcí, nadše-
ným dobrovolníkům a obci Kobylnice 
za veškerou technickou podporu vý-
sadby.

Venku už je větrno a sychravo, a tak se 
děti začínají před venkovním chladem 
pomalu ukrývat. Proto jsme se v úterý 
19.  listopadu  2024 sešli u  stolů, aby-
chom společně strávili čas u  nějaké 
deskové hry. A zatímco venku za okny 
hvízdal vítr, tak v Klubovně to pěkně 
vřelo a napětí nás zahřívalo. Starší děti 
se ve hře Splendor stávaly renesanční-
mi obchodníky, kteří nakupovali dia-
mantové doly, jejich vzácný obsah pak 
přepravovali a prodávali, čímž si získá-
vali pozornost zámožných šlechticů.

Jiní si dali divokou a napínavou jízdu ve 
hře Jízdenky, prosím, kde si stavěli že-
lezniční tratě, po kterých pak vlaky kři-
žovaly rozlehlé krajiny napříč Evropou.

Deskohraní

Martina Klašková 
komise pro děti a mládež

Loupežníci, třeste se! – hra, ve které 
se ti nejmenší spoluhráči museli spo-
lehnout na logické myšlení a jednodu-
ché počty, aby ten nejudatnější, kdo 
pochytal nejvíce loupežníků, vyhrál.

A nejen dospělí ve hře Akvárko tvoři-
li akvárium plné zajímavých rybek. 
A  pěkně u  toho museli zapojit své 
mozkové závity, protože některé ry-
bky spolu mohou koexistovat lépe 
a jiné zase méně.

Zkrátka, bylo to příjemné odpoledne 
plné zábavy, smíchu a napětí.

Těšíme se na další deskohraní, a  to 
v  roce 2025 v  termínech 7.  ledna 
a 4. února.
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Ve čtvrtek 7. listopadu 2024 jsme do 
naší obce přivítali děti, které se naro-
dily v průběhu letošního roku.

Tentokrát jsme přivítali celkem 
6 dětí – 4 chlapečky a 2 holčičky. Byly 
to: Adriana Nováková, Tadeáš Klíčník, 
Andreas Chadim, Adam Hrdlička, 
Vincent Kouřil a Anna Jochmanová.

Děti ze sborečku 17 srdcí z  naší zá-
kladní školy zazpívaly krátké pás-
mo písniček. Pro nové občánky byly 
připraveny drobné dary a pro rodiče 
finanční hotovost. Na závěr proběhlo 
tradiční fotografování u kolébky.

Vítání dětí

Jaroslava Urbánková, obecní úřad

Adam Hrdlička

Tadeáš Klíčník

Andreas Chadim

Adriana Nováková

Vincent Kouřil

Anna Jochmanová
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Akce “DOMA JE DOMA: na vlastní kůži” 
otevřela dveře do světa technologií pro 
bezpečí, zdraví i volný čas nejen seniorů

Naše společnost stárne. Máme mezi 
námi stále vyšší počet osob, které po-
třebují zvýšenou péči a podporu, a s tím 
i  stále vyšší počet lidí z  řad příbuzných 
či přátel, kteří se ocitají v roli pečujících, 
mnohdy na úkor péče o své vlastní zdra-
ví nebo možnosti zaměstnání a podpory 
dalším členům rodiny.

Naštěstí existují služby a nástroje, které 
mohou jak stárnoucím osobám, jejich 
blízkým i  profesionálním pečovatelům 
a  pečovatelkám pomoci. Jsou to jednak 
tradiční kompenzační pomůcky, jako 
jsou například berle, polohovací lůžka, 
chodítka nebo vozítka. Stále víc se za-
čínají rozšiřovat i  asistivní technologie, 
tedy zařízení spjatá s prací s daty a nej-
různějšími prostředky výpočetní techni-
ky. Jedná se například o různá chytrá za-
řízení jako tlačítka, náramky a přívěsky 
pro rychlou nouzovou pomoc, různé de-
tektory pádu, aplikace pro tísňové volání 
nebo přizpůsobení telefonu pro slabozra-
ké a  nevidomé. Mezi asistivní techno-

Akce „DOMA JE DOMA“
logie patří i  služby a  zařízení zajišťující 
zdravotní péči na dálku bez fyzické pří-
tomnosti zdravotnického personálu, bez 
dojíždění pacienta nebo dalších osob. Te-
lemedicínu je možné využít nejen k dia-
gnostice, ale dokonce i při léčbě i léčebné 
rehabilitaci. Pomocníkem pro rehabilita-
ci nebo v boji s osamělostí je i  virtuální 
realita (většinou se jedná o  sadu brýlí, 
ovladače a samotného programu).

Úkolem rozšířit tyto asistivní technolo-
gie do sociálních a zdravotních služeb Ji-
homoravského kraje, a usnadnit tak život 
seniorům a lidem se zdravotním postiže-
ním v  jejich domácím prostředí, pověřil 
Jihomoravský kraj agenturu JINAG. Ta 
s dalšími odborníky a poskytovateli péče 
v regionu hledá řešení, jak mnohdy cha-
otické vody různých chytrých zařízení, 
náramků, mobilů, tlačítek, brýlí a senzo-
rů zmapovat a usnadnit v nich orientaci 
každému, kdo hledá řešení své situace.

Jednou z příležitostí, kde bylo možné si 
tyto technologie vyzkoušet a  posunout 
prostředí zase o  kousek dál, byla záři-
jová akce DOMA JE DOMA: na vlastní 
kůži. Na akci se sešlo více než 150 pro-

Lidé prostřednictvím sbírky Koláč pro 
hospic v tomto roce pomáhají pacientům 
s nevyléčitelným onemocněním celko-
vou částkou 567 709 Kč. 

Sbírka se uskutečnila 9. října 2024 a dár-
ci podpořili hospicovou péči osobně na 
charitních stáncích v Rajhradě, Židlocho-
vicích, Šlapanicích, Rosicích, Ivančicích, 
Modřicích, Říčanech, Ostrovačicích, 
Veverských Knínicích a Rajhradicích, 
stejně jako v dalších obcích – Přísnoti-
ce, Nosislav, Blučina, Ořechov, Bratčice, 
Želešice, Moravany, Troubsko, Střelice, 
Silůvky, Telnice, Újezd u Brna, Sokolni-
ce, Mokrá-Horákov, kde charitní auto 
zastavilo v předem ohlášených časech. 
Jako poděkování si dárci odnesli jeden 
z 5 635 koláčů, perníků či bezlepkových 
muffinů, které připravily pekárny, dobro-
volné pekařky, školy či školky. Celkem se 
do sbírky zapojilo 70 dobrovolníků a za-
městnanců.

Koláč pro hospic pomáhá
Podpora pro Dům léčby bolesti s hospi-
cem sv. Josefa a Mobilní hospic sv. Jana 
přicházela i ve formě online příspěvků – 
převodem na sbírkový účet, platební brá-
nou nebo přes QR kód, a to z celkové výši 
161 402 Kč. Rajhradská Charita si velmi 

váží pomoci od různých organizací, včet-
ně firem, škol, školek, nemocnic a spol-
ků, které se do sbírky zapojily.

fesionálních i  rodinných pečujících, 
poskytovatelů sociálních a  zdravotních 
služeb, zástupců jihomoravských obcí 
i  akademiků. V  rámci příspěvkové části 
v  přednáškovém sále zazněly postřehy 
od poskytovatelů služeb, zástupců aka-
demické sféry i vývojářů samotných asi-
stivních technologií. Během doprovodné-
ho programu bylo díky partnerům akce 
možné vyzkoušet si různá zařízení přímo 
na vlastní kůži.

Nyní agentura JINAG pracuje na tvorbě 
srozumitelného přehledu, které zpří-
stupní téma a možnosti asistivních tech-
nologií. Lidé se sníženou soběstačností 
nebo jejich pečující zde najdou přehled 
služeb a  nástrojů pro posílení bezpečí 
v  domácím prostředí, vzdálenou komu-
nikaci se zdravotníky a  sledování zdra-
votního stavu nebo rozvoj a  zábavu ve 
volném čase.

Tento projekt je ukázkou toho, jak mo-
derní technologie mohou pozitivně 
ovlivnit životy nejen seniorů a  zdravot-
ně postižených, ale i  jejich pečujících. 
Je důležité, aby se o těchto možnostech 
více mluvilo a aby byly snadno dostupné 
všem, kdo je potřebují.

Více informací na www.domajedoma.eu

„V lůžkovém i mobilním hospici poskytuje-
me pacientům v závěru jejich života speci-
alizovanou paliativní péči, která zmírňuje 
příznaky onemocnění, aby zůstala v maxi-
mální možné míře zachována kvalita jejich 
života. Díky darům můžeme pořídit po-
třebné vybavení a zařízení. Z letošního vý-
těžku zakoupíme zdravotnický a převazový 
materiál, prostředky k ošetření proleženin, 
včetně jejich prevence. Dále budou zakou-
peny hygienické pomůcky, inkontinenční 
pomůcky, kosmetické přípravky, výživové 
doplňky a další bílkovinné přídavky,“ uvádí 
Magda Kocmanová, vrchní sestra Domu 
léčby bolesti s hospicem sv. Josefa.

Jitka Štefánková, DiS.
pracovnice vztahů k veřejnosti
tel: +420 730 599 752
email: jitka.stefankova@rajhrad.charita.cz

Oblastní charita Rajhrad
Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad 
web: www.rajhrad.charita.cz
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V sobotu 8. června se v sále so-
kolovny konala oslava 70 let 
kopané v naší obci. Podívejme 

se na první zmínky o tomto dnes tak 
populárním sportu.

V Kobylnicích se fotbal hrál samozřej-
mě ještě před založením sokolského 
oddílu. V 30. letech minulého století 
se hrávalo podle kroniky na Rybní-
kách. V r. 1932 se začalo stavět hřiště 
v  močálu v  Hloušku pod hlavičkou 
SK Kobylnice. Nacházelo se zhruba 
v  místech, kudy dnes prochází cyk-
lostezka podél cvičiště pro psy. Ve-
dle hřiště byl vybudován i malý ryb-
níček, z  kterého nezaměstnaní (šlo 
o dobu po velké hospodářské krizi z r. 
1929, pracovalo se často za potravino-
vé lístky) vyhazovali materiál, jenž se 
použil na zarovnání hřiště, což činili 
rolníci svými potahy. Na hřišti mohl 
obecní pastýř pást husy, ovšem ne 
o víkendech a ve svátky. Hřiště bylo 
dokončeno v r. 1933 a mělo rozměry 
zhruba 80 × 48 metrů.

Po 2. světové válce byla obnovena čin-
nost Sokola, který začal v r. 1947 sta-
vět sokolovnu a rok poté odkoupil od 
místní rolnické komise 1 ha pole pro 
svá cvičení, to byl základ budoucího 
fotbalového hřiště. Hřiště se později 
rozšiřovalo, ale na začátku bylo zhru-

ba poloviční než dnes a  jeho delší 
strana vedla po kratší straně u  po-
toka dnešního hřiště. Na leteckém 
snímku z  roku 1950 můžeme vidět, 
jak bylo hřiště dříve umístěno.

Dne 13.  srpna  1954 byl při TJ Sokol 
založen oddíl kopané a 12. září téhož 
roku se konal první přátelský zápas 
se Šlapanicemi. Startovní elán hrá-
čům nechyběl, dostali se rychle do 
vyšší třídy.

Jak to ve sportu chodí, i  kobylnický 
fotbal měl svá nahoře a dole, již dří-

za komisi historickou a letopiseckou
Michal Špondr

Začátky fotbalu v Kobylnicích
ve se objevilo několik krizí, kdy se 
rozhodovalo, zda bude u nás kopaná 
pokračovat nebo ne. Z velké části to 
bylo dáno personálními možnostmi 
vesnické kopané - když je málo hráčů 
a někteří přejdou do jiné věkové kate-
gorie, způsobí to mnohé potíže. I přes 
všechny problémy fotbal ke Kobylni-
cím neodmyslitelně patří a věřím, že 
ještě dlouhé roky patřit bude.
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Nový 
stacionář ve 
Šlapanicích
NADĚJE otevřela ve Šlapanicích nový 
denní stacionář

Nezisková organizace NADĚJE ote-
vřela ve Šlapanicích nový denní sta-
cionář pro seniory. Dosud takové za-
řízení ve Šlapanicích a blízkém okolí 
chybělo a lidé museli dojíždět buď do 
Brna, či do Slavkova.

Přidává se tak k  mnoha dalším po-
bočkám Naděje po celé České repub-
lice. Naděje, která v roce 1990 začala 
iniciativou manželů Hradeckých jako 
humanitární pomoc rumunským 
uprchlíkům, postupně přerostla ve 
službu lidem s obrovským rozsahem. 
Poskytuje své služby seniorům, lidem 
bez domova, ohroženým rodinám 
a lidem s nejrůznějším handicapem. 
Stacionář ve Šlapanicích je určen se-
niorům, konkrétně seniorům se sní-
ženou soběstačností a zejména s leh-
kou formou Alzheimerovy nemoci 
nebo jiným druhem demence.

Služby denního stacionáře mohou 
klienti využívat každý všední den od 
7 do 17 hodin. Jeho denní kapacita je 
10 klientů. Svojí činností umožňuje 
rodinným příslušníkům pečujícím 
o seniora i nadále zůstávat v pracov-
ním procesu a  oddálit potřebu jeho 
umístění v pobytovém zařízení.

Denní stacionář nabízí klientům 
bohatý program i  odbornou péči za-
měřenou na udržení dosavadních fy-
zických i kognitivních dovedností, ko-
munikace a snížení pocitu osamělosti 
(například cvičení pro udržení pohy-
bových schopností, trénování paměti, 
poslech hudby, zpěv, reminiscenční 
terapii, arteterapii, procházky, vý-
lety, společné oslavy, duchovní pro-
gram a podobně). Tým tvoří sociální 
pracovnice a kvalifikovaní aktivizační 
pracovníci.

Dne 18. září 2024 se konalo slavnostní 
zahájení II. etapy stavby cyklostezek 
na Pozořicku. Poklepání základního 
kamene se zúčastnili zástupci inves-
tora, kterým je Dobrovolný svazek 
obcí Šlapanicko. Dále byli přítomni 
zástupci zhotovitele, kterým je spo-
lečnost PORR a.s., zástupci Minister-
stva pro místní rozvoj, který stavbu 
podpořil v rámci dotačního programu 
IROP, a  také starostové a  místosta-
rostové obcí Tvarožná, Sivice, Pozoři-
ce a Kovalovice, přes které tato etapa 
cyklostezek povede a  které ji budou 
spolufinancovat. Základní kámen na 
závěr požehnal děkan šlapanického 
děkanství. Na tento slavnostní akt 

Slavnostní zahájení stavby 
cyklostezky na Pozořicku

byli pozvání rovněž zástupci Jihomo-
ravského kraje, kteří se však omluvili 
z důvodu řešení následků povodní.

Přípravné práce na stavbě již probíha-
jí, skrývka ornice a začátek zemních 
prací je plánován na 15.  října  2024. 
Předpokládaný termín ukončení je 
začátek července 2025. Vznikne zde 
5 nových úseků v délce 3,97 km a cel-
ková cena díla je 51,7 mil. Kč.

Cyklostezka bude sloužit nejen 
cyklistům, ale i  chodcům, běžcům, 
bruslařům na kolečkových bruslích, 
maminkám s  kočárky a  všem, kdo 
budou chtít využít další část sítě na-
šich bezpečných cyklostezek.
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Jiří Pecl je starostou Sboru dobrovol-
ných hasičů Kobylnice, zastupitelem 
obce, členem dechové hudby Zlaťan-
ka, kde hraje na pozoun, pracuje jako 
učitel matematiky a deskriptivní geo-
metrie na Cyrilometodějském gymná-
ziu a střední odborné škole pedagogic-
ké v Brně.

Jak dlouho jsi členem SDH 
Kobylnice a  jak dlouho jsi ve 
funkci starosty?
U  kobylnických hasičů jsem (s  růz-
nými přetržkami) od dětství, oficiál-
ně či formálně jsem ale členem od 
května  1997. Starostou jsem byl zvo-
len v roce 2016, v lednu to tedy bude 
9 roků. V  porovnání s  Antonínem 
Kaplanem, který byl hejtmanem (jak 
se tehdy tato funkce nazývala) v letech 
1934–1957 to není mnoho, rozhodně 
ale nemám ambice se panu Kaplano-
vi počtem let přiblížit. Naopak si my-
slím, že pro každou organizaci, tedy 
i pro dobrovolné hasiče, je lepší, když 
po nějakém čase přijde nové vedení, 
s větším tahem na branku, s novými 
nápady.

Jaké povinnosti nebo 
pravomoci má starosta SDH?
Podle stanov je starosta statutární or-
gán sboru, rozhoduje a jedná v soula-
du s tím, co mu svěří výbor a členská 
základna a  logicky také zodpovídá za 
majetek sboru. Spíš je však potřeba 
pomáhat s organizací a realizací akcí, 
které sbor pořádá, spolupořádá, nebo 
je do nich z povahy věci zapojen a v si-
tuacích, pro které byly hasičské sbory 
především založeny. Dobrovolní hasi-
či – stejně jako jiné spolky – jsou silně 

Jiří Pecl
závislé na zapojení a  nasazení svých 
členů. A těch skutečně aktivních není 
mnoho. O to víc si jejich práce vážím.

Kam by podle Tebe měl sbor 
SDH Kobylnice směřovat?
Myslím, že část odpovědi lze najít 
v  hesle hasičů: Bohu ke cti, vlasti 
k ochraně, bližnímu ku pomoci. Stále 
bychom měli svému okolí ukazovat, 
že být aktivní a  nabízet nezištně po-
moc, je možné a pro správně fungující 
společnost potřebné. Měli bychom se 
i nadále spolupodílet na výchově mla-
dých lidí, tak jak to dělají naši vedoucí 
mladých hasičů. Co se nám bohužel 
nedaří a co vidím jako největší výzvu, 
je zapojení mladých dospělých lidí. 
Není podle mě v  pořádku, že pomá-
hat odstraňovat následky tornáda či 
povodní jezdí z naší obce skupina lidí 
s průměrným věkem nad 40 let a ne 
mladší. Nedaří se nám do zásahové 
jednotky zapojit mladé lidi, kterým 
své okolí není lhostejné. To vidím jako 
naši největší výzvu.

V  roce 2021 jste pomáhali 
obcím zasažených tornádem 
a  letos jste byli pomáhat 
obcím zasažených povodněmi. 
V  čem spočívala konkrétně 
vaše pomoc?
Mezi tím jsme ještě po zahájení ruské 
agrese na Ukrajině pomáhali na KA-
CPU  – krajském asistenčním centru 
pro pomoc uprchlíkům.

Po tornádu v roce 2021 jsme pomáhali 
v několika obcích (Mikulčice, Hrušky, 
Moravská Nová Ves) odklízet násled-
ky tornáda a  s  výstavbou či rekon-
strukcí rodinných domů. Díky kobyl-

nickým občanům jsme také mohli 
čtyřem rodinám v  těchto obcích při-
spět na obnovu jejich bydlení. Tehdy 
se podařilo mezi občany vybrat více 
než 100.000 Kč.

Letos v  září a  v  říjnu jsme odjeli po-
máhat do Brantic u  Krnova s  odklí-
zením následků povodní. Pomáhali 
jsme s odčerpáním vody, s vyklízením 
zničeného vybavení, kterého nebylo 
málo, nejvíc jsme si ale užili bahna, 
které bylo potřeba odstranit. Pomáha-
li jsme jak jednotlivým rodinám, tak 
následně – společně s vojáky – i zmí-
něné obci. Přivezli jsme také potřebný 
materiál a opět i peníze, které tento-
krát pomohly jedné zasažené rodině.

Jsi hodně aktivní člověk, 
máš ještě čas na nějaké své 
koníčky? A  jak čerpáš na vše 
energii?
Mám velmi tolerantní ženu, takže mi 
vedle muziky zbývá čas i na další vá-
šeň – rybaření. Především na rybách 
dobíjím baterky. A  ačkoliv to může 
pro někoho znít zvláštně, daří se mi 
čerpat energii i od studentů ve škole, 
kde učím. Jsem třídní učitel v sekun-
dě, tedy v sedmé třídě, a kromě toho, 
že studenti umí mnoho energie od-
čerpat, umí ji také mnoho nabídnout 
k načerpání.

A na závěr, co bys chtěl vzkázat 
našim občanům?
V době, kdy tento článek vyjde, bude 
chvíli před Vánocemi, proto bych rád 
všem popřál krásné a požehnané svát-
ky a  do nového roku všem upřímně 
přeji pevné zdraví.

ptala se – Jaroslava Urbánková

odpovídal – Jiří Pecl

rozhovor
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Kobylničtí 
řemeslníci 
a obchodníci 
dob minulých
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V  minulosti se lidé nemoh-
li přepravovat tak snadno 
jako dnes, kdy je automobil 

běžnou výbavou každé domácnosti. 
Autobusová doprava také nebyla sa-
mozřejmostí, do Brna se dalo dostat 
autobusy ČSAD až od roku 1950, 
k lékaři v Sokolnicích začal jezdit au-
tobus v roce 1955, a to pouze třikrát 
týdně. Obec tedy musela být v posky-
tování služeb daleko soběstačnější. 
A tak zde existovalo mnoho různých 
obchůdků a řemeslníků, na které ješ-
tě někteří pamětníci jistě vzpomínají. 
Pojďme si aspoň některé z nich připo-
menout.

KOBYLNIČTÍ PEKAŘI
V  domě č. 28 bývalo pekařství již 
v 30. letech minulého století. Patřilo 
panu Františkovi Hrabcovi. Ten byl 
za 2. sv. války členem odbojové orga-
nizace HK 17 a po skončení války se 
zasloužil o  postavení památníku ru-
doarmějcům v  parčíku Na Budínku. 
Kvůli rodinným problémům se však 
v  roce 1947 z  Kobylnic odstěhoval 
a po něm převzal pekařství Emil Kři-
vonožka. V  roce 1950 byl Křivonož-
kův podnik začleněn do sociálního 
sektoru družstevních mlýnů a peká-
ren.

Dalším pekařem v této době byl pan 
Antonín Vrzal, ke kterému se chodi-
ly péct koláče k hodům. I ten však po 
roce 1950 díky systematickému potí-
rání soukromého podnikání skončil.

pekařství na č. 28 dříve

dům č. 28 dnes
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KREJČOVSTVÍ U KAPLANŮ
V čísle 90 u hasičské zbrojnice si ješ-
tě někteří jistě pamatují krejčovství. 
V  tomto domě řemeslo vedl Josef 
Majzl (1863 - 1953), jehož dceru Marii 
(1899 - 1977) si v roce 1922 vzal krej-
čovský pomocník Antonín Kaplan 
(1896 - 1966) z Telnice. Ten pak krej-
čovskou dílnu svého tchána převzal.

Antonín Kaplan, který byl zároveň 
předsedou Oděvního společenstva se 
sídlem ve Šlapanicích, měl v Kobylni-
cích podnik vyhlášený široko daleko. 
Antonín však nebyl jen krejčí, byl 
také aktivním členem Sokola, podílel 
se na stavbě sokolovny (mnohdy i ze 
své kapsy). Ve dvacátých letech se 
také stal významným členem hasič-
ského sboru a později i místní orga-
nizace Československého červeného 
kříže. Zaskakoval tak společně se že-
nou občas i funkci lékaře, ke kterému 
to bylo do vedlejší obce daleko. Člo-
věk se diví, kolik toho dokázal stíhat.

Za své zásluhy i  za protiněmeckou 
činnost za 2. sv. války byl v  r. 1945 
zvolen za člena do prvního Místního 
národního výboru.

Zemřel v roce 1966, na jeho pohřeb se 
sjelo velké množství lidí z okolí.

Krejčí při práci. Antonín Kaplan 2. zleva,  
1. zleva je jeho tchán Josef Majzl.

dům č. 29 dnes

dům č. 90 dříve, tenkrát 
ještě bez výlohy

krejčí Antonín Kaplan účtenky měly dříve styl
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OBUVNÍK JAN TRNĚNÝ
Jan Trněný se narodil 26.  6.  1890. 
Jako myslivec c. a  k. praporu pol-
ních myslivců č. 17 se účastnil bojů 
v 1. světové válce, v roce 1914 byl ra-
něn a pobýval v brněnské nemocnici. 
Během zotavování se oženil s  Marií 
Benešovou (1894-1945) a  usadili se 
v  domě č. 106, kde pak začal praco-
vat jako obuvník. Brzy se jeho společ-
nost i rodina rozrostla. Měl pak i svoji 
kůlnu v horním dvoře JZD, kde opra-
voval například chomouty a  koňské 
postroje.

Jan Trněný však byl i společensky za-
loženým člověkem. Byl aktivní Orel, 
kde účinkoval v  divadelních hrách, 
zasloužil se o výstavbu kobylnického 
hřbitova a pracoval i  jako obecní za-
stupitel.

Zemřel 22. 1. 1981 v 90 letech.

kobylničtí obuvníci

dům č. 106 dnes

Jan Trněný s rodinou 
a spolupracovníky u 
obuvnictví na č. 106.

dobová reklama ve 
Šlapanickém zpravodaji
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OBCHOD U SEDLÁČKŮ
V domě č. 72 měli obchod Sedláčkovi.
Ti do Kobylnic přišli s  panem Ferdi-
nandem Sedláčkem (1862-1917), kte-
rý se narodil v  r. 1862 v  Žatčanech. 
Přistěhoval se do Kobylnic se svou 
ženou Kateřinou roz. Plotěnou ze 
Šlapanic a založil zde obchod se smí-
šeným zbožím. Kateřina mu zemřela 
v 31 letech, vzal si Marii Macháčko-
vou ze Šlapanic, a  dohromady měl 
10 dětí. Po smrti Ferdinanda v r. 1917 
převzala obchod a hospodářství jeho 
druhá žena Marie. Když i ta zemřela 
v  r. 1932, pokračoval v  rodinném ži-
vobytí její syn Josef Sedláček.

V roce 1950 byl jeho obchod začleněn 
do spotřebního družstva Včela a poté 
do Jednoty. Obchod již pak neměl 
dlouhého trvání a v následujících de-
seti letech byl zavřen.

obchodník Jan Sedláček

dům č. 72 dnes obchod se smíšeným 
zbožím na č. 72 dříve
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ŘEZNICTVÍ U VLACHŮ
Do Kobylnic na statek č. 23 se někdy 
v  80. letech 19. století přistěhoval 
z Podbřežic u Rousínova řeznický mi-
str Jan Vlach (narozen 1860), který si 
zde v r. 1887 vzal ženu Josefu Nádvor-
níkovou z Kadova u Nového Města na 
Moravě. Po narození čtvrtého dítěte 
(celkem jich měli sedm) se přesunuli 
do sousedního statku číslo 74, kde po-
kračoval ve svém oboru, v  řeznictví. 
Řemeslo po něm převzal jeho syn, 
také Jan (narozen 1892), s  chodem 
domácnosti mu pomáhala jeho žena 
Anděla. V  50. letech i  u  něj došlo, 
podobně jako u  dalších soukromých 
řemeslníků v naší obci, začlenění do 
Jednoty - Masny. Po Janovi převza-
la jeho práci dcera Drahomíra (na-
rozena 1926, provdaná za Jaroslava 
Mrkvicu), která se v  roce 1961 stala 
vedoucí masny, tatínek Jan však jako 
zkušený řezník vypomáhal dál.

Výčet řemeslníků a obchodníků jistě 
není konečný. Někteří si vzpomenou 
ještě na trafiku paní Závodské na č. 
25 s malinkatým výdejním okýnkem. 
Kováře Vincence (Čeňka) Kalužu 
z  Pratecké č. 115 nebo koláře Jana 
Hanáka. Další řeznictví bylo u  Ko-
nečných vedle dnešního obecního 
úřadu. Malý obchod býval také na-
proti hasičce v  dnes již neexistující 
budově (nyní je tam oplocená zahrád-
ka). Mléko zde prodávalo několik ob-
chodníků s mlékem (Tomáš Špondr), 
kteří vstávali brzo ráno, aby ho mohli 
prodat na brněnských trzích. Mezi 

již zapomenutými profesemi, dá-li se 
jim tak říkat, najdeme v  kobylnické 
historii i  pastýře (Kučera), zvoníka 
(Hrdlička), porodní bábu (Rotreklo-
vá). Nesmíme zapomenout na hostin-
ské a  mlynáře, ale to je samostatná 
kapitola snad do jiných Kobylnických 
listů.

Máte někde zapomenuté fotografie 
dávných řemeslníků a obchodů? Bu-
deme rádi, když je přinesete ukázat 
na úřad.

za komisi historickou a letopiseckou 
Michal Špondr

řezník Jan Vlach

dům č. 23 dnes řeznictví u Vlachů 
na č. 23 dříve
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co?
nás čeká
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kalendář
prosinec
17. 12. – Vánoční posezení se seniory
19. 12. – Mše svatá
24. 12. – Vánoční zpívání

leden
5. 1. – Turnaj ve stolním curlingu
11. 1. – Tříkrálová sbírka
16. 1. – Mše svatá
17. 1. – Obecní ples
23. 1. – Den otevřených dvěří - MŠ,  
  ZŠ, školní družina
24. 1. – Lyžařský zájezd

únor
20. 2. – Mše svatá
22. 2. – Turnaj ve stolním tenise  
  pro dospělé
23. 2. – Turnaj ve stolním tenise  
  pro děti

březen
1. 3. – Ostatky
2. 3. – Dětský karneval
16. 3. – Divadelní představení
16. 3. – Vydání Kobylnických 
  listů 1/2025
20. 3. – Mše svatá
22. 3. – Badmintonový turnaj

Opět přichází čas, kdy Oblastní cha-
rita Rajhrad připravuje Tříkrálovou 
sbírku.

„Budeme vděční, pokud se i letos roz-
hodnete sbírku podpořit. Vaše pod-
pora má pro nás obrovský význam. 
Díky příspěvkům můžeme nadále 
poskytovat pomoc těžce nemocným 
seniorům, ohroženým dětem, lidem 
s fyzickým či mentálním postižením, 
a  těm, kteří se ocitli v hmotné nebo 
sociální nouzi. Společně s  vámi mů-
žeme rozvíjet naše služby, moderni-
zovat zařízení, a především podporo-
vat ty, kteří si nemohou pomoci sami. 
Koledníky budete moci potkat v  uli-
cích mezi 1. a 14. lednem 2025, nebo 
můžete přispět pomocí online platby 
či QR kódu,“ uvedla Mária Durkáčo-
vá, koordinátorka Tříkrálové sbírky 
za Oblastní charitu Rajhrad.

Výtěžek z  nadcházející Tříkrálové 
sbírky plánuje rajhradská Charita vy-
užít na následující projekty:

• Pořízení matrací pro pacientská 
lůžka v hospici.

• Obnova vybavení pohotovostní 
místnosti pro lékaře Domu léčby 
bolesti s hospicem sv. Josefa.

• Renovace interiérů budovy hos-
pice (výměna dveří, malování 
a další úpravy).

• Rekonstrukce podlahy v hospico-
vé kapli.

• Obnova vozového parku.
• Finanční podpora aktivit dobro-

volnického centra a  dobrovolní-
ků.

• Podpora činnosti Charitní zá-
chranné sítě.

• Finanční pomoc pro ukrajinské 
uprchlíky.

• Fond individuální pomoci.

Tříkrálová sbírka 2025 u nás v Kobyl-
nicích se bude konat v sobotu 11. led-
na 2025 od 9 hodin.

Můžete začít nový rok dobrým skut-
kem. Hledáme koledníky i  vedoucí 
skupinek, kteří chtějí koledováním 
pomoci dobré věci.

Dobrovolníci se mohou přihlásit 
co nejdříve u  Šmídů, Na Návsi 190, 
nebo na telefonu 724 231 211 nebo na 
e-mailu: smidova.d@gmail.com.

Tříkrálová sbírka 
v Kobylnicích

Tříkrálová sbírka – 
oblastní charita Rajhrad

Dana Šmídová

Podpořit činnost Oblastní charity 
Rajhrad můžete také zasláním pří-
spěvku na účet č. 66008822/0800, 
variabilní symbol 777966200, nebo 
pomocí QR kódu.

Tříkrálový koncert se uskuteční 
5. ledna 2025 od 18:00 na ČT1.

DĚKUJEME vám všem, kteří se do 
sbírky zapojí a přispějí.

Kontakt: Oblastní charita Rajhrad

Jitka Štefánková

mail: jitka.stefankova@rajhrad.charita.cz

Tel: +420 730 599 752

Jiráskova 47, 664 61 Rajhrad

www.rajhrad.charita.cz
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"Přijďte pokud se odvážíte…jeho tem-
nost, hrabě Drákula vás zve, abys-
te se zúčastnili jeho nočního plesu. 
Očekávejte tance, které vás pohltí, 
hudbu, jež vás zanechá v  mrazivém 
transu a pohledy, jež vám roztřesou 
srdce. Všechno lidské nechte doma, 
zde se setkáte jen s  tím, co patří do 
světa stínů."  – Ano i  takto může vy-
padat 21. farní ples, který se koná 
24. 1. 2025 v jiříkovské sportovní hale 
od 20:00 hod.

Hrabě Drákula a přípravný tým se na 
Vás těšíme :)

P.S.: Kostýmy vítány – ovšem nejsou 
nutností.

Farní ples

Kulturní komise obce Kobylnice 
všechny srdečně zve na Vepřové 
hody. Uskuteční se v  sobotu 5.  dub-
na 2025 na Výletišti u sokolovny.

Bližší informace se dozvíte z hlášení 
obecního úřadu a z plakátků.

Vepřové 
hody Vánoční

bohoslužby
ve Šlapanicích
24. 12. 2024 – 1. 1. 2025
21. 12. 9:00 až 11:00 předvánoční
svátost smíření
24. 12. 16:00 dětská vánoční mše svatá
24. 12. 21:30 půlnoční mše svatá
25. 12. 7:00 a 8:45 slavnostní vánoční
bohoslužby, Hod Boží vánoční
26. 12. 7:00 a 8:45 svátek sv. Štěpána
27. 12. 18:00 mše svatá, žehnání vína
28. 12. 7:30 mše svatá
29. 12. 7:00, 8:45 a 18:30 svátek Svaté
rodiny, obnova manželských slibů
31. 12. 15:00 silvestrovská bohoslužba
s poděkováním za uplynulý rok
1. 1. 7:00, 8:45 a 18:30 slavnost Matky
Boží Panny Marie

Možnost prohlídky betléma
25. 12. 10:00–12:00 a 14:00–16:00
26. 12. 10:00–12:00 a 14:00–16:00

(dobu otevření kostela si prosím ověřte
na stránkách farnosti:

www.farnostslapanice.cz)

stolním curlingu
akci pořádá akci pořádá 

sportovní komise
sportovní komise

Zúčastnit se mohou jakékoliv přihlášené 
dvojice, věku ani pohlaví se meze nekladou.

Soutěžící se mohou přihlašovat 
prostřednictvím SMS na telefonním čísle 
799 510 680 nejpozději do 3. 1. 2025.

Startovné činí 100 Kč za pár.

5.1.2025 ve 14.00 v Sokolovně

skoro novoroční turnaj ve
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OBECNÍ
PLES

17. 1. 2025

Zahájení slavnostním předtančením v průběhu 
večera taneční vystoupení, tombola.

REZERVACE STOLŮ JE MOŽNÁ U P. URBÁNKOVÉ:
• telefonicky: 544 228 383
• osobně na obecním úřadě

HRAJE KAPELA
HAMRLA BOYS

V S T U P N É  1 2 0  K Č

V E  2 0  H O D .  V  S Á L E  S O K O L O V N Y

O B E C  K O B Y L N I C E
V Á S  S R D E Č N Ě  Z V E  N A

designed by
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email: kobylnicke.listy@kobylnice.cz
nebo přineste osobně na obecní úřad

nebo vhoďte do schránky obecního úřadu

Máte nápad na článek?
Napište nám!

Rádi ho zveřejníme.

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydává Obec Kobylnice, Na Budínku 240, 664 51 Kobylnice, 
IČ 00488160, evidenční číslo: MK ČR E 17543. Toto číslo vyšlo 16. prosince 2024. Sazba a grafi cké zpracování:
Obec Kobylnice – Šimon Kvasnička. Příští číslo vyjde 16. března 2025.
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Kobylnických listů

www.kobylnice.cz@obeckobylnice/obeckobylnice

Sledujte Kobylnice i online!

@videakobylnice
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